
Lebih 5,000 hadir sambutan Aidilfitri pas Kota Raja

KOTA RAJA: Lebih 5,000
orang daripada pelbagai
bangsa, agama dan ideologi
politik hadir meraikan ma
jlis sambutan Aidilfitri PAS
Kawasan Kota Raja.
Sambutan Aidilfitri ta

hun ini berbeza dengan ta
hun sebelum kerana rakyat
di Parlimen Kota Raja tidak
bertemu dengan wakil raky
at mereka. Ini kerana Ahli

Parlimen yang bertanding
atas tiket PAS pada PRU ke
13 telah melompat ke parti
PAN.

Namun, majlis Aidilfitri
kawasan Kota Raja tetapme
riah. Kehadiran Pesuruhjaya
PAS Selangor merangkap
Naib Presiden PAS, Dato' Is
kandar Abd Samad bersama
isteri menambah kemeriah
an majlis.

Turut hadir Pesuruhjaya
PAS Sarawak, Jofri Jaraiee;
Adun Sri Andalas, Dr Xa

vier Jayakumar; Penyelaras

Dun Pelabuhan Klang PKR,
Azmizam Zaman Huri;

Ketua AMK Kota Raja Jes
tin Raj, Penolong Setiausaha
PAS Pusat, Khairul Fahmi
Matsom telah menaikkan

semangat pimpinan dan
ahli PAS Kawasan Kota Raja
untuk terus bekerja kuat
mengutamakan rakyat.

Majlis diadakan di data
ran Pusat Khidmat Rakyat
Penyelaras Parlimen Kota
Raja, Seksyen 34 Off Jalan
Bukit Kemuning.

Rakyat di Parlimen Kota
Raja tidak terjejas keyakin
an dan kepercayaan mereka
terhadap PAS walaupun
Ahli Parlimen PAS telah
melompat ke parti PAN.
Mereka terus memberi so

kongan padu kepada jentera
dan pimpinan PAS Kawasan
supaya Parlimen Kota Raja
terus kekal di bawah PAS

pada PRU ke14.
Penubuhan Pusat Khid

mat Masyarakat Penyelaras
Parlimen Kota Raja itu ber
tujuan memudahkan rakyat
untuk berurusan dengan
PAS kerana PKM PAS dahu
lu telah diubah kepada PKM
PAN.

Kehadiran Pusuruhjaya

PAS Selangor, Dato' Iskan
dar Samad berserta Isteri
serta Dewan Pemuda PAS
kawasan Kota Raja me
nyerahkan sumbangan se
banyak RMs.ooo kepada
Yayasan Amal Malaysia
cawangan Selangor un

tuk membantu mangsa di
Syria.

Program bermula jam 11
pagi berakhir sekitar jam 2
petang dihidangkan dengan
pelbagai juadah antaranya
Sate Ayam, nasi impit, lon
tong, pelbagai jenis sup,

tose dan capati, kuih muih,
cendol dan pelbagai jenis
air.
Pihak Savanah Koko ti

dak ketinggalan menaja
minuman coklat sepanjang
jamuan kal.

Sambutan Aidilfitri turut
dikunjungi sebahagian ahli
daripada Bahai Commit
tee yang beroperasi di Kota
Kemuning dan Setia Alam
yang berbangsa Cina dan
India. ■

Kemuncak majlis sum
bangan duit raya kepada
anakanak yang hadir sera
mai 500 orang. Dato' Iskan
dar serta Penyelaras Parli
men, Haji Mohammad Diah
menyampaikan sumbangan
tersebut.

Majlis diselang seli de
ngan ucapan pimpinan
utama yang hadir serta
wakilwakil dewan, JKKK,
Ahli Majlis daripada PAS
dan PKR.

YDP PAS Kota Raja, Mohamad Diah bersama pimpinan PAS Kawasan seiepas meraikan majiis
sambutan Aidilfitri.
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PAS terbuka jalin kerjasama
dengan manamana pihak
Imenerjang «
1BADAI »
| ROSLANSMS

SEJAK berkuburnya Pakatan
Rakyat dan tertubuhnya
Pakatan Harapan yang

menggabungkan PKR, DAP dan
Pan ramai yang tertanyatanya
apa akan berlaku sekiranya
diadakan pilihan raya umum atau
mana sahaja pilihan raya negeri
yang "segera," bagaimanakah
kedudukan PAS dalam pakatan
pembangkang?

Adakah nanti akan berlaku
pertandingan tiga penjuru
sebagaimana di Pilihan Raya
Kecil Sungai Besar dan Kuala
Kangsar sehingga menyaksikan
BN raenang selesa akibat dari
pertelingkahan partiparti
pembangkang atau bagaimana?

Dalam blok pembangkang
PAS bukannya parti nyamuk atau
parti setahun jagung, tetapi telah
bertapak dalam politik negara
berdekaddekad lamanya. PAS
menguasai sebuah negeri iaitu
Kelantan dan bersama dengan
partiparti pembangkang lain
memerintah Selangor. PAS
memiliki jentera pilihan raya
yang kemas dan teratur dan
mempunyai cawangan di hampir
kesemua kawasan Parlimen di
Semenanjung dan sebahagian
Sabah dan Sarawak.

Meminggir atau mengenepikan
PAS hanya akan menyaksikan
suasana di Sungai Besar dan
Kuala Kangsar berulang,

dan ini nanti bukan hanya
akan merugikan PAS tetapi
keseluruhan blok pembangkang.

Ramai yang menganggap
pimpinan PAS "keras kepala"
dan enggan duduk berunding
bagi memantapkan kedudukan
dan pakatan pembangkang bagi
menghadapi Barisan Nasional.

Namun ramai juga yang lupa
bahawa PAS sesungguhnya

memainkan peranan yang sangat
aktif dalam membentuk pakatan
pembangkang sejak dari Pilihan
Raya Umum ke12 tahun 2008
sehinggalah ke tempohtempoh
berikutnya. Bermula dengan
kerjasama dengan PKR sebelum
PRU 12 yang menyaksikan parti
parti pembangkang berjaya
meletakkan calon satu lawan
satu menentang BN di hampir
keseluruhan kawasan pilihan
raya Parlimen dan Dewan
Undangan Negeri apabila DAP
turut memberi kerjasama atas
rundingan dengan PKR.

Selepas PRU 12 pakatan
yang lebih kemas iaitu Pakatan
Rakyat terbentuk dan ketiga
tiga pemain besar dalam blok
pembangkang iaity PAS, PKR
dan DAP boleh duduk bersama
atas satu platform dan bersama
pula membentuk kerajaan
kerajaan negeri di Kedah, Pulau
Pinang, Perak, Selangor dan
Kelantan.

Suasananya cukup mesra dan
menjanjikan masa depan yang
bermakna buat rakyat khasnya
dalam menghadapi dominasi BN
yang semakin mengendur itu.

Masingmasing parti hormat
menghormati dan mengiktiraf
perjuangan masingmasing parti
kawan. Muafakat dan kerjasama
ini berjalan terus sehinggalah
membawa ke Pilihan Raya Umum
ke13 pada 2013.

Pergese'ran mula timbul
apabila dasar dan prinsip
perjuangan parti kawan mula
dicurigai dan dipertikaikan.

PAS dalam lipatan sejarah
terbukti sentiasa ke hadapan
dalam bersedia menjalin
hubungan dan kerjasama
politik dengan manamana
pihak sekalipun khasnya dalam

menghadapi Perikatan dan kini
BN.

Pokonya kerjasama itu
bersyarat iaitu selagi mana
kawan tadi menghormati
dasar dan prinsip perjuangan
PAS dan tidak memaksa PAS
mengenepikan apalagi menolak
dan mengubahsuainya. PAS

bukannya memaksa kawan
kawannya menerima dasarnya
tetapi sekadar menghormati,
dan pasti syarat sedemikian
munasabah dan memang
terpakai dalam manamana
kerjasama peringkat mana
sekalipun.

Kini setelah berkuburnya
Pakatan Rakyat, PAS tiada lagi
kerjasama politik dengan DAP.
Tambahtambah DAP pula telah
menjaja dan melahirkan sebuah
parti yang kononkononnya
mahu mengambilalih peranan
PAS tetapi dengan wajah yang
lebih moderat dan liberal.

PAS tinggal bertahaluf
bersama PKR dan kini
membentuk pula pakatan baharu
iaitu Blok Ketiga.

Lantas persoalannya
bagaimanakah kedudukan
partiparti pembangkang dalam
Pilihan Raya Umum ke14 nanti?

Dalam sidang akhbar semasa
Jamuan Hari Raya PAS Pusat
di Kedah barubaru ini Dato'
Seri Tuan Guru Abdul Hadi
Awang, Presiden PAS sekali
lagi menegaskan bahawa PAS
bersedia berkerjasama dengan
manamana parti politik
sekalipun dengan syarat parti
parti berkenaan menghormati
dasar dan prinsip perjuangan
PAS.

Malah tegas beliau DAPlah
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yang telah campur tangan dan
mengganggu dasar dan polisi
PAS sehingga mengakibatkan
terkuburnya Pakatan Rakyat.

Bermakna dari segi
prinsipnya tanpa perlu mana
mana pihak mengemukakan
petisyen atau tuntutan, PAS
memang bersedia mengelakkan
pertembungan tiga penjuru dan
bersungguh mahu menghadapi
BN. Demi memanjangkan usaha

itu pintu PAS sentiasa terbuka
untuk bekerjasama dengan
manamana pihak sekalipun.
Inilah sikap dan pendirian
Presiden PAS, dan seluruh
kepimpinan parti.

Dan prinsip ini terpakai bukan
di sebahagian negeri seperi
Selangor atau Pulau Pinang tetapi
terpakai di seluruh Malaysia.

Oleh itu bukannya PAS yang
sesungguhnya "berkeras kepala"
dalam isu kerjasama dan pakatan

politik serta pertandingan satu
lawan satu ini kerana sikap dan
pendirian PAS adalah jelas.

Semoga dengan ini semua
usaha untuk menghadapi BN
dapat selaraskan dan partiparti
kawan dapat mengekalkan
muafakat dan kerjasama yang
terjalin sejak PRU 12 dahulu,
apabila dasar dan prinsip masing
masing parti dihormati dalam
menghadapi BN.  roslansms(a>
gmail.com
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ARC meriahkan sambutan
Raya PAS Puchopa^^
Oleh FAZLINA ROSLI

PUCHONG: Sambutan ma

jlis Aidilfitri PAS Kawasan
Puchong dengan kerjasama
Pejabat Dun Seri Serdang
mcnarik dengan kehadiran
100 orang ahli Kelab ARC
Selangor.

Adun Seri Serdang, Noor
Hanim Jsmail serta YDP PAS

Kawasan Puchong, Ustaz
Soffien Ismail turut me

lancarkan program Baraan
Tarbawi ARC Selangor se
belum rnereka meneruskan

program ke Bangi dan Hulu
Langat.
Ketika berucap, Noor

Hanim berkata, kelab ARC
merupakan NGO yang man

tap kerana mempunyai
gandingan padu daripada
kalangan anakanak rhuda
dan berusia zjoan.
"Mereka berganding

bahu untuk menegakkan
syiar Islam di muka bumi
ini khususnya di Sela
ngor," katanya sebelum
melancarkan Baraan Tar
bawi ARC di dataran Tasik

Puchong.
Beliau menegaskan me

negakkan Islam bukan
hanya duduk di masjid
berceramah tetapi kena me
nyebarkan dakwah dengan
pelbagai cara.
Katanya, program Ba

raan Tarbawi ARC Selan

gor menarik perhatian

anakanak muda dan mer

eka yang gemar dengan
dunia permotoran kerana
ia merupakan satu moti
vasi.

"Walaupun ada motor
besar tetapi dalam bab
solat, puasa, akhlak tetap
dijaga. Bukan ghairah ber
megah dengan motor be
sar tetapi program seperti
itu jika ditakdirkan mati ia
dalam perjalanan fisabilil
lah," katanya.
Sebagai Adun PAS be

liau tidak pernah menge
nepikan anakanak muda
tetapi tetap memberi so
kongan dengan apa sa
hafa bidang yang diceburi
selagi ia tidak lari dengan

Adun Seri Serdang, Noor Hanim Ismail antara pimpinan PAS yang sentiasa mengedarkan
Harakah setiap kali program atau mailis yang dianjurkan.

tetamu terhormat Naib

Presiden PAS merangkap
Pesuruhjaya PAS Sela

ajaran Islam.
Lebih 3,000 hadir di

jamuan Hari Raya antara

ngor, Dato' Iskandar Abdul
Samad serta isteri, Datin
Salasiah.
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200 kanakkanak beratur bersalam untuk mendapatkan duit Hari Raya.

YDP PAS Puchong, ustaz Soffien Ismail serta pimpinan dan ahli PAS Kawasan sempat lagi
menyatakan bantahan konsert Selena Gomez di majlis jamuan Hari Raya PAS Puchong.
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Dr Rani rakam penghargaan
di rumah terbuka

4

BANDAR JENGKA: Bekas
calon PAS dalam Pilihan
Raya Kecil (PRK) Sungai Be
sar, Dr Abdul Rani Othman
merakamkan penghargaan
kepada semua petugas PAS
Pahang yang membantu
nya dalam pilihan raya ke
cil parlimen Sungai Besar
Jun lalu.
Berucap p'ada majlis

sambutan Aidilfitri Parli
men Kuala Kiau, bersama
Timbalan Presiden PAS,
Dato' Tuan Ibiahim Tuan,
Dr Abdul Rani berkata, be
liau amat menghargai se
mangat dan pengorbanan
ahli PAS yang bertungkus
lumus untuk memenang

Ustaz Tuan Ibrahim
memotong kek untuk
paratetamusambil

diperhatl Dr Abd Rani.

kan PAS.

Beliau yang juga Ahli
Dewan* Undangan Nege
ri (Adun) Selangor Meru
dan bekas Pesuruhjaya
PAS Selangor memuji se
mangat ahli yang tidak
mengenal penat lelah un
tuk berjuang mendaulat
perjuangan Islam yang di
bawa oleh PAS.
Majlis Aidilfitp PAS

Kuala Krau yang' di ada"
kan di pekarangan MaBjid
Lama, Rantau Perintis,
Bandar Jengka dikunjungi
lebih 3,000 penduduk se
tempat.

Hadir sama pada majlis
berkenaan ialah Pesuruh

Ustaz Tuan Ibrahim
memotong kek untuk
paratetamusambil

diperhatl Dr Abd Rani.

jaya PAS Pahang, Ustaz
Rosli Abd Jabar, timbalan
nya, Md Jusoh Darus dan
Dato' Ismail Hamzah (Per
satuan Anak Pahang di
Perantauan).

Dato' Tuan Ibrahim da
lam majlis itu turut me
ngumumkari kuliah bu
lanannya setiap Selasa di
masjid lama Rantau Perintis
^CeDi disambung semula se
6lah 4ihentikan sepanjang
bulan Ramadan lalu.

\
Duit raya kepada kanakkanak menjadi acara popular dalam majlis tumah'terbuka Aidilfitri.
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Hak warisan Selangor
AyusEza Azizan

hmetroshahalam@hme 
tro.commy

■ PADAT, SCHEME mahu patenkan sulaman
Tekat Gubah Bunga Tanfung Sembilan Kelopak

Shah Alam

Sulaman 'Tekat Gubah

Bunga Tanjung Sem
bilan Kelopak' bakal

dipatenkan sebagai hak cip
ta Selangor untuk kegunaan
eksklusif serta hak warisan

negeri ini.
Perbadanan Adat Melayu

dan Warisan Negeri Selangor
(PADAT) dengan kerjasama
Persatuan Pakar Pembuatan
Kraf dan Sulam Tangan Kuala
Lumpur dan Selangor (SCHE
ME) kini dalam usaha men
dapatkan hak berkenaan.
Pengerusi Jawatankuasa

Adat Melayu dan Warisan,
Pembangunan Desa dan
Kampung Tradisi ne
geri Datuk Dr Ah
mad Yunus Hairi

berkata, paten
sembilan kelopak
+bunga itu mewa
kili sembilan da
erah di Selangor.
"Selain itu, bunga

tanjung salah satu ra
gam hias utama yang di
abadikan Almarhum Sultan
Sir Alaeddin Suleiman Shah
dalam seni bina Istana Ban
dar di Kampung Bandar,
Kuala Langat sejak tahun
1905.

"Sulaman yang dilakukan

DR Yunus (tengoh) diberi penerangan mengenai Tekat Gubah Bunga Tanjung oleh
Pengerusi SCHEME Noor Ba'ah Abdol Sad (kanan).

SCHEME Norehan Kassim.

Dalam pada itu, Ahmad
Yunus berkata, PADAT de
ngan kerjasama SCHEME
dalam usaha menghasilkan
tekat gubah bunga terpan
jang berukuran sembilan
meter panjang dan 0.91 me
ter lebar itu.
"Catatan rekod berkenaan

adalah inisiatif PADAT bagi
memperkenalkan seni kraf

menon

jolkan
motif uta

ma bunga
tanjung sembi

lan kelopak yang juga
bunga rasmi bagi Selangor,"
katanya pada sidang media
'Tekat Gubah Bunga Tanjung
Terpanjang di Malaysia' di si
ni, semalam.
Hadir sama, 

tangan dan warisan Melayu
yang semakin dilupakan te
rutama di kalangan golo
ngan muda.
"Sulaman yang baru siap

sepanjang 5.4 met.er itu di
jangka selesai sepenuhnya
pada 26 Ogos dengan mem
babitkan 31 penyulam terdiri
daripada 21 kakitangan PA
DAT dan 10 dari SCHEME,"
katanya.

»Bunga tanjung sembilan
kelopak bunga rasmi bagi Selangor
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23capai
taraf terbaik
■ Dipilih MPSJ sebagai peniaga
contoh ketika bazar Ramadan lalu

Sti Fvahiy ah Aziz
am@bmetro.com.my

Subang Jaya

Seramai 23 peniag
menerima Anuge
rah Peniaga Contoh

Bazar Ramadan Majli
Perbandaran Subang Jay
(MPSJ) 2016 bagi meng
iktiraf peniaga yang me
ngamalkan araalan pe
ngendalian makanan ter
baik.
Antara kriteria dinila

oleh MPSJ adalah beba
daripada tindakan pe
nguatkuasaan semasa
menjalankan perniagaan
mencapaipenarafan Gred
A daripada segi kebersi
han dan pengendalian
makanan, melaksanakan
inisiatif hijau iaitu tidak
menggunakan 'styro
foam' atau polisterin dan
mematuhi syarat dan
peraturan ditetapkan.
Penerima anugerah,

Zarina Shahidan, 51, ber 
kata, dia yang baru mem
babitkan diri dengan per
niagaan gerai tidak me
nyangka terpilih sebagai
penerima anugerah.
"Sepanjang tempoh

berniaga, kebersihan dan
peraturan ditetapkan
MPSJ menjadi keutamaan
kerana ini tahun pertama

kan menggunakan polis
term, tetapi bekas yang
boleh dikitar semula,"
katanya.
Menurutnya, walaupun

harga bekas kitar semula
mahal sedikit berbanding
polisterin, kesihatan ma
syarakat perlu dititikbe
ratkan.

Pemenang anugerah
memperoleh wang tunai
RM1,000 dan boleh mem
buat pilihan lokasi dan pe t
tak tanpa sesi undian pe
tak bagi Bazar Ramadan
MPSJ 2017 serta borang
permohonan dihantar se
cara pos.
Sementara itu, Pegawai

Komunikasi Korporat
MPSJ Muhammad Azli
Miswan berkata, 15 pe
niaga dipilih sebagai pe
menang oleh MPSJ ma 
nakala lapan lagi peniaga
dipilih Unilever Food So
lution selepas memenuhi
kriteria ditetapkan.
"Semua peniaga yang

menerima anugerah
mendokong usaha aspi
rasi hijau di bawah MPSJ
selama sebulan berniaga
di bazar Ramadan.
"MPSJ berharap prog

ram inisiatif hijau ini me
lahirkan lebih ramai pe
niaga dan masyarakat
yang menjaga alam se 
kitar dan mengamalkan
kitar semula," katanya.

66
_ Sepanjang tempoh

berniaga, kebersihan
dan peraturan

3 ditetapkan MPS)
" menjadi keatamaan"
s Zarina
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buat Khairul Hafiz Jcintan catat rekod
kebangsaan dalam acara 100 meter

SYABAS
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PENDUDUK menunjukkan parit cetek akibat
Bmpahan lumpur kesan pembmoan
rumah df Bukit Antarabangsa. Su

Menurutnya, beliau ber
harap Majlis Perbandaran
Ampang Jaya (MPAJ) me
ngambil langkah proaktif
bagi menyelesaikan masa
lah itu deml keselamatan

penduduk.
Sementara itu, jurucakap

MPAJ berkata, pihaknya
mengenakan kompaun ter
hadap pemaju berkenaan
berikutan kegagalan me
nyediakan kelengkapan di
tetapkan untuk projek itu.
Katanya, masalah berke

naan disebabkan kontraktor
menutup longkang semen
tara untuk pembinaan tem
bok belakang yang dilaku
kan pada masa ini.
Menurutnya, pihaknya

menjangkakan masalah itu
seiesai dua mlnggu iagl

Sembilan penduduk di
Taman Wangsa Ukay,
di sinl, berdepan an

caman risiko tanah runtuh
berikutan perlaksanaan
projek rumah banglo dua
tingkat di belakang kedia
man mereka yang tidak
mengikuti spesifikasi dite 
tapkah.
Penduduk mendakwa ru 

mah terbabit yang dibina di
atas bukit pada ketitiggian
tujuh meter itu tidak di
lengkapi sistem perparitan
sempuma menyebabkan air
lumpur mengalir deras ma 
suk ke rumah mereka.
Seorang penduduk Ro

silawati Ayub, 56, berkata,
masalah berkenaan bcrla

rutan sejak setahun lalu se
lepas projek perumahan itu
bermula dan sehingga kini
tiada penyelesaian meski
pun banyak aduan dibuat
kepada pihak berwajib.
"Setiap kali hujan lebat

masalah itu berlaku dan ke 

belakangan ia lebih kerap
sehingga menimbulkan ke
bimbangan jika terjadl in
siden tidak diingini.
"Kami takut perlstiwa ta

nah runtuh pada 2008 yang
mengorbankan lima nyawa
dan merosakkan 14 rumah
berulang.
"Tambahan pula, lokasi

kejadian itu jaraknya hanya
200 meter dari kediaman
kami," katanya, di sini, ba
ru barn ini.

Ibu tiga anak itu berkata.
longkang di belakang ru
mahnya tidak mampu me
nampung limpahan air dari
bukit berkenaan kerana ce

tek akibat lumpur yang ma
suk bersama air hujan.

Nor 'Asyfcin Mat Hsiyin
asyikin.mat@hmetro.com.my

"Keadaan ini menyebab
kan air lumpur itu melim
pah ke dapur rumah kami.
"Kami lebih risau seki

ranya berlaku tanah runtuh
pada waktu malam ketika
penduduk tidur," katanya.
Jirannya, Rosnah Ayub,

70, berkata, beliau serik
berdepan masalah itu ber
ulang kali berikutan perlu
membersihkan dapur setiap
kali selepas hujan.
"Minggu ini sahaja dua

kali air lumpur masuk ru
mah. Kedudukan tapak
projek itu yang lebih tinggi
menyebabkan air lumpur
terkena almari.

"Pernah juga air lumpur
mengalir bersama ular dan
bersembunyi di ruang ta
mil," katanya.

L«
A

■ Penduduk dakwa hujan lumpur masuk
rumah angkcira sistem perparitan tak sempurna

BencanagQ

atas bukit H
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ASUM wajar iktiraf
perenang Selangor
KUCHING  Persatuan

Renang Artiatur Ma
laysia (ASUM) perlu

mengiktiraf kejayaan Sela
ngor dengan menyenarai
kan namanama di sebalik
prestasi mereka yang me
ngagumkan pada Sukan Ma
laysia (Sukma) dalam pro
gram pembangunan atlet
kebangsaan supaya manfaat
itu dapat dikongsi bersama.
Permintaan itu disifatkan

wajar setelah skuad yang me
nurunkan sembilan perenang
baharu dan 11 perenang ber
pengalaman melakar kejutan
dengan menyapu 20 pingat
emas daripada 38 acara re
nang yang dipertandingkan
di Pusat Akuatik Sarawak,
Petra Jaya.
Pengurus skuad renang

Selangor, Mark Chua yang
juga bekas perenang ke
bangsaan memohon kerja
sama ASUM untuk men
jadikan Pusat Akuatik Darul
Ehsan di Shah Alam sebagai
salah satu pusat latihan atlet
kebangsaan dan bukan ha
nya tertumpu di Bukit Jalil,
Kuala Lumpur.
"Kami sangat berbesar hati

untuk berkongsi formula yang
telah kami usahakan selama
10 tahun. Kejayaan skuad Se
langor ini boleh digunakan
pada peringkat kebangsaan
terutama menjelang Sukan
SEA 2017.

"Justeru, kami memohon
ASUM untuk membenarkan
kami membantu atletatlet
kebangsaan supaya terus
cemerlang bukan sahaja di
negeri, malah pada pering
kat kebangsaan," katanya.
Sebagai rekod, Mark ber

sama adiknya, Marilyn yang
pernah mewakili negara
pada Sukan Olimpik 2000 di
Sydney, Australia menerusi
acara 50 meter gaya bebas
telah mengusahakan pro
gram pembangunan renang
sejak tahun 2006.
Hampir kesemua atlet

yang mewakili Selangor

pada temasya kali ini telah
menjalani latihan di bawah
program itu seminggu sele
pas berakhirnya Sukma Per
lis 2014.
Dalam pada itu, Mark tu

rut memohon supaya ASUM
membenarkan pihaknya me
neliti program dan struktur
yang akan dilaksanakan ke
pada atlet kebangsaan se
belum melepaskan atlet di
bawah kendaliannya.
Hal ini kerana beliau tidak

mahu atlet di bawah kenda
liannya berakhir dengan ke
cederaan serius seperti yang
berlaku pada kebanyakan

atlet kebangsaan terutama
Daniel Bego dan Vernon Lee.
"Saya perlu melindungi

atletatlet kami dan tidak
mahu sentiasa di belenggu
kecederaan. Kami telah pu
puk mereka dari akar umbi
dan berhabis banyak tenaga,
duit dan masa.
"Pasti sedih sekiranya

mereka 'merana' apabila
berada bersama skuad ke
bangsaan.
"Saya tidak minta sum

bangan dana atau sebagai
nya. Saya cuma mahu peng
iktirafan daripada ASUM,"
katanya.
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30,000 penduduk terjejas
Empat hari Taman Saujana Puchong terputus bekalan air, bantuan lori tangki tak mencukupi
■ NUR FARHANA ABDUL MANAN

PUCHONG Hampir30,000
penduduk Taman Saujana
Puchong mengeluh apabila
terputus bekalan air sejak em
pat hari lalu.

Difehamkan, masalah tim
bul apabila paras air di kolam
Saujana Puchong berkurangan
dan didakwa tidak stabiL

Setiausaha Persatua

Penduduk Saujana Puchong,
M Arikrishnan berkata, ia bu
kan kali pertama masalah air
berlaku kerana didakwa kerap
berulang di kawasan perumah
an teisebut

Katanya, apabila pen
duduk membuat aduan se
telah. terputus bekalan air se
lamadua hari pada 18 Julai lalu,
Syabas memaklumkan berla
ku gangguan bekalan air tidak
berjadual di Wilayah Petaling
akibat penurunan paras kolam
Saujana Puchong.

Arikrishnan berkata, .
dia hairan kerana di
maklumkan tiada ke /WL
rosakan pam air dan MKt.
tiada laporan paip JH .,
boeoi, namun
penduduk ter
paksaberdepan
masalah ke
tiadaan air.

Katanya,

■ M IR MRHANAAM) MANAN «KI I

apabila penduduk memohon
penghantaran Ion tangki bantu
an, Syabas mengitakan ia hanya
boleh diuruskan selepas 24 jam
aduan dibuat, namun bekalan
pulih selepas dua hari.

Tidak terhenti di situ, masa
lah berulang lagi pada 25 Julai
lalu, apabila penduduk mem
buat aduan, Syabas sekali lagi
memberitahu penurunan pa
ras air menyebabkan ganggu
an berlaku

"Kami nak maklumat ter
perinci bagaimana masa

lahini boleh berulang...
adakahpihak Syabas fr

| dak pantau paras auf
katanya.

Arikrishnan juga
mendakwa

kesal setiap
ali berlaku

ganggu
an,

vang membawa bekalan air
sering tidak mencukupi.

"Bila lata minta hantar lori
tangki, mereka hantar satusaja,
mana cukup nak tampung ke
perluan penduduk di seluruh
Saujana Puchong," katanya.

Menurutnya, sekira
nya masalah timbul disebab
kan takungan air tangki tidak
mencukupi kerana pengguna
an berlebihan, ia perlu diselesai
kansegera.

"Jika ada pembangun
an baru, pihak pemaju perlu
bina tangld berasingan supaya
kami tidak berdepan masalah
gangguan air" katanya.

Penduduk, Norkamisah
Saleh, 38, berkata, dia terkejut
apabila mendapati bekalan air
terputus selepas pulang beker
japetanglsninlalu.

Katanya, pagi hari sama
tekanan air rendah dan bekal
an sudah mula perlahan di paip

Pesanan ringkas daripada
mySyabas memberitahu
pihak itu sedang berusaha
mempercepatkan proses
pemulihan.

Katanya, penurunan paras
air disebabkan permintaan dan
penggunaan terlampau tin®
hingga menyebabkan paras
air dalam kolam takungan ti
dak mencukupi untuk disalur
kan ke kawasan sekitar Saujana
Puchong.

"Syabas sedang berusaha
menstabilkan paras air di ko
lam takungan ini. Bekalan air
dijangka akan pulih sepenuh
nya di seluruh kawasan yang
terlibat secara berperingkat.

"Syabas juga telah dan akan
terus hantar bekalan air bantu
an menerusi lori tangki ke ka
wasan terlibaCkatanya.

Penduduk kesal lori tangki hanya datang ketika mereka keluar
bekerja dan jumlah bekalan dibawa tidak mencukupi.

rumahnya.
"Saya diberitahu semua

Saujana Puchong hadapi masa
lah sama, ada yang langsung tak
dapat air, ada sesetengah tem
pat ada air tapi tekanan sangat
rendah," katanya.

Norkamisah berkata, isu
itu bukan kali pertama kerana
pada Mei lalu, penduduk juga
berdepan situasi sama.

"Yang jadi masalah lori
tangki hanya datang jika ramai
yang hubungi Syabas, sepatut
nya mereka datang saja hantar
bantuan.

"Lagi satu masalah lori
tangki datang waktukita beker

ja, macam mana nak ambil air,
bila datang malam pula bekal
an tak cukup," katanya.

Menurutnya, Syabas me
lalui sistem aplikasi mySyabas
memberitahu, pihak itu se
dang berusaha mempercepat
kan proses pemulihan bekalan
air untuk meningkatkan paras
air di kolam

Ketua Komunikasi
Korporat, Pengurusan Air
Selangor, Amin lin Abdullah
berkata, gangguan bekalan air
sementaia di kawasan terse
but disebabkan penurunan
mendadak paras air di kolam
takungan.

INFO TERKINI JAM 6 30AM RABU

27/07/2016: PARAS AIR DI KOLAM

SAUJANA PUCHONG MASIH BELUM

STABIL PIHAK OPERASI SEDANG

BERUSAHA SESAIK MUNGKIN UNTUK j
MEMPERCEPATKAN PROSES j
PEMULIHAN BEKALAN AIR CAN j
MENINGKATKAN PARAS AIR DI KOLAM

PEMANTAUAN PARAS KOLAM DAN

ADUANADUAN TERUS DILAKUKAN

DAR1 SEMASA KE SEMASA. WALAU

BAGAIMANA PUN, JANGKAAN PULIH

BEKALAN AIR MASIH BELUM DAPAT DI

PASTIKAN LAGI DAN BERGANTUNG

K EPA OA PARAS AIR DI KOLAM KAMI

MEMOHON MAAF DIATAS SEGALA

KESULITAN YANG DI HADAPI

PENGGUNA TERIMA KASIH
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Faham perasaan
penyokong Selangor
PENGURUS skuad bola sepak Selangor,
Amirudin Shari memahami ketidakpuasan
hati penyokong Merah Kuning berikutan
kekalahan kepada Felda United ketika anak
buahnya berusaha bersungguhsungguh ber
main hingga ke minit terakhir pada aksi Liga
Super, Selasalalu.

"Kepada penyokong, saya tahu mereka
marah tetapi pemain sentiasa cuba yang ter
baik. Kalau sokongan hambar dan jika mereka
gagal menyokong menyebabkan pasukan ka
lah jadi jangan saJahkan pemain" katanya.

Amirudin sebelum itu, menyentuh cara
perbelanjaan beberapa pasukan bola sepak
di negara ini yang katanya, ia kemudian di
terjemahkan dalam padang.

"Perbelanjaan pasukan Felda United di
khabarkan mencecah RM40 juta, pasukan
Johor Darul Ta'zim pula paling tidak RM50
juta, jadi itulah yang diterjemahkan dalam pa
dang dan kualiti yang kita ada," katanya.
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SHAH ALAM K etua Pembangkang, Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan
Ismail (dua, kiri) hadir ke majlis Jamuan Hari Raya anjuran Adun dan
Exco Selangor yang diadakan di Pejabat SUK sebelum menghadiri
mesyuarat ke2 Dewan Negeri Selangor ke13 dan taklimat isuisu
semasa pejabat SUK, barubaru ini.
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PKR pikul 'batu jemala' DAP?

Oleh ZULKIFLIJALIL
pengarang@utusan.com.my

SERIUS dan 'berbenor' DAP
mahu mengadakan ' secara
mengejut pilihan ray a nege
ri Pulau Pinang. Tak ada hari
lainkah?
Saling bertukar ~ baton' me

negakkan pendirian masing
masing sehari dua ini pula
antara Ketua Menterinya, Lim
Guan Eng dengan Menteri Be
sar Selangor dari PKR, Datuk
Seri Mohamed Azmin Ali. Ini se
hinggakan Lattheefa Koya yang
mengetuai Biro UndangUndang
PKR bengang apabila "diasak'
Tony Pua.
Memang rasional mengapa

PKR agak cuak untuk menjaya
kan agenda DAP ini. PKR bela
jar dari dua pilihan raya kecil di
Sungai Besar dan Kuala Kangsar
bulan lalu. Tanpa Pas bersama
dalam pakatan pembangkang,
PKR akan tempang untuk per
tahankan 10 kerusi yang dimi
likinya di Pulau Pinang.
PKR tidak boleh mengharap

kan PAN. PAN diketuai bekas
Timbalan Presiden Pas, Mo
hamad Sabu baru setahun ja
gung. Belum buktikan apaapa.
Di Sungai Besar, PAN walaupun
mengatasi undi Pas (6,902 undi),
hanya sekadar meraih 7,609
undi ditinggalkan jauh oleh Ba
risan Nasional yang memper
oleh 16,800 undi.
Di Kuala Kangsar demikian

juga. PAN tercorot dengan meraih
4,883 undi berbanding BN (12,653)
manakala kedua, Pas 5,684.
Itu belum lagi dikira rekod

semasa pilihan raya negeri
Sarawak Mei lalu dengan PAN
kalah di kesemua 13 kerusi yang
ditandingi termasuk sembilan
calonnya hilang wang deposit
RM5.000.
Rekod PAN yang tercalar ten

tu sekali akan dinilai oleh rakyat
dan pengundi di Pulau Pinang,
sementelahan dikatakan keme
nangan PKR di negeri itu dalam
pilihan raya umum 2013 banyak

dibantu oleh jentera pilihan raya
Pas.

DAP lainlah. Walaupun
bakal menerima saingan sen
git daripada MCA dan Gerakan
andai diteruskan juga pilihan
raya mengejut ini, parti ~Di
nasti Lim' itu dijangka tidak
berdepan masalah untuk mem
pertahankan 19 kerusinya yang
sedia ada.
Kalau demikianlah perkira

annya, nampaknya PKR yang
rugi, terkontangkanting. Akan
hilang secara tibatiba pula
sebahagian besar daripada 10
kerusi yang dimiliki dalam
tempoh dan suasana yang be
lum lagi ditetapkan pilihan •
raya umum ke14.

Inilah yang dibimbangi oleh
Mohamed Azmin yang turut
berdepan ~kocakan' saingan
daripada Presidennya sendiri,
Datin Seri Dr. Wan Azizah Wan
Ismail di Selangor. NamunGuan
Eng tidak kisah pasal itu, dia pa
kai ~redah' sahaja.
Hakikatnya pilihan raya

mengejut sebegini tidak perlu di
Pulau Pinang buat masa ini kera
na mandat kerajaan memerintah
sedia ada akan tamat sekitar Jun
2018.

Sepatutnya DAP Pulau Pinang
mengadakan segera satu mesyu
arat tergempar untuk menentu '
kannasib Guan Eng.
Bukannya dengan memanggil !r

satu pilihan raya negeri yang' ,
kosnya akan melebihi RMlOO ''
juta yang merupakan duit rak
yat hanya sematamata untuk
'membela' Guan Eng'.
Guan Eng sepatutnya ^

mengemukakan buktibukti di
mahkamah untuk menentukan
nasibnya sendiri.

Bukannya rakyat Pulau;,
Pinang dan rakan sekutu DAP 0
iaitu PKR dan PAN yang terpaksa ;
memikul batu jemala itu.

PP
Memang rasional
mengapa PKR
agak cuak untuk
menjayakan agenda
DAP ini. PKRbelajar
dari dua pilihan
raya kecil di Sungai
Besar dan Kuala

Kangsar bulan lalu.
Tanpa Pas bersama
dalam pakatan
pembangkang, PKR
akan tempang untuk
pertahankan 10 kerusi
yang dimilikinya
di Pulau Pinang.

,_T

: i?

MOHAMED AZMIN ALILIM GUAN ENG
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IM9 STATISTIK
PENGUNDI

^PULAUPINANG
(PRU13)

Jumlah Kerusi : 40
DUN

Komposisi pemilih
Melayu ; 34.76%

(289.644)
Cina : 53.92%

(449.267)
India : 10.84%

(90.349)
Pengundi Awal : 4.790
(Tentera)
Pengundi Awal : 5.690
(Polis)
Jumlah : 833.159
keseluruhan

Kerusi DUN : 19 DAP

selepas PRU13 10 PKR
10 BN

IPas

barubaru ini.
Ini berbeza dengan DAP yang

tidak akan menghadapi masalah
besar bagi mempertahankan
19 kerusi dimenangi mereka
kerana bertanding di kerusi ma
joriti Cina berikutan pengundi
kaum itu dilihat masih memberi
sokongan padu kepada parti
tersebut di sebalik pertuduhan
rasuah dihadapi Ketua Menteri,
Lim Guan Eng.
Walau bagaimanapun, DAP

perlu mengharapkan PKR mampu
memenangi sekurangkurangnya
dua kerusi seperti di DUN Kebun
Bunga dan Bukit Tfunbun bagi
membentuk kerajr:.. i dengan ma
joriti mudah ya g mana peratu
san pengundi Meiayu di kawasan
tersebut agak kecil berbanding
lapan yang lain.
Tiga kerusi DUN yang majori

tinya pengundi Melayu iaitu Se
berang Jaya; Penanti dan Batu
Maung sudah pasti terlepas dari
pada PKR sekiranya PRN diada
kan kerana bakal menyaksikan

pertandingan tiga penjuru antara
PKR, Pas dan BN.
Ini berikutan pada Pilihan Raya

Umum Ke13 (PRU13) lalu, keme
nangan PKR di ketigatiga kerusi
itu dilihat ramai disumbangkan
hasil undi penyokong Pas.

Lebih membimbangkan,
ketigatiga kerusi itu disandang
pemimpin kanan PKR dengan
dua daripadanya bertaraf Exco
iaitu Dr. Afif Bahardin (Seberang
Jaya) dan Datuk Abdul Malik Abul
Kassim (Batu Maung) manakala
Dr. Norlela Ariffin/Penanti) me
megang pelbagai jawatan penting
dalam kerajaan negeri.
Satu lagi kerusi majoriti Me

layu yang dijangka beralih kepa
da BN ekoran persaingan sesama
sendiri pembangkang adalah
DUN Permatang Pasir yang di
menangi calon Pas, Datuk Mohd.
Salleh Man.
Di DUN majoriti bukan Mei

ayu pula seperti di Pantai Jerejat;
Batu Uban dan Machang Bubul,
PKR bakal bergelut mempert;
hankan kerusi itu di sampirg
pada masa sama mungkin te 
paksa memberi laluan kepada se
kutu baharu, PAN.
Perkiraan itu berdasarkan pen

dirian PAN yang dari awal lagi
bersetuju dengan cadangan PRN
mengejut kerana mahu men
jadikannya platform memperke
nalkan parti berkenaan kepaca
rakyat.
Dalam erti kata lain, PAN m<

nuntut lebih banyak kerusi sekai
gus meletakkan masa depan pol
tik PKR di negeri ini semakin t<

rancam.

Kebimbangan kehilangan sc
mua kerusi itu, menurut Setiaii
saha Organisasi Parti Alternatif
Rakyat (PAP), Rahmad Isahak,
menjadi punca utama mengapa
PKR tidak akan bersetuju dengan
citacita politik DAP membubar
kan DUN segera.
Malah, kata beliau, cadangan

PRN itu juga meletakkan PKR
dalam situasi tertekan untuk
mempertahan hubungan baik
dengan DAP dan dalam masa
sama mengekalkan kerjasama
bersama Pas.
Ketika ini, PKR perlu mengelak

sebarang konfrontasi dengan Pas
dalam memastikan kestabilan
Kerajaan PKR Selangor tidak ter
jejas yang turut boleh mengan
cam kedudukan PKR dalam poli
tik negara.
"Semua perhitungan daripada

PRN mengejut itu sedikit pun
tidak menguntungkan PKR dan
jika silap perhitungan, PKR akan
menjadi mangsa terbesar dalam
citacita politik DAP tersebut,"
katanya.
Bagaimanapun, menurut Rah

mad, kebimbangan PKR itu diya
kini tidak akan memberi sebarang
kesan kepada DAP yang dijangka
tetap meneruskan agenda mem
bubarkan DUN dalam masa ter
dekat.
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Azmin perlu dedah
isu tukar status tanah
Oleh ABDUL YAZID ALIAS
pengarang@utusan.com.my

■ SHAH ALAM 28 JULAI

KERAJAAN PKR Selangor
diingatkan supaya lebih
bertanggungjawab serta

mendedahkan laporan kepada
rakyat di sebalik dakwaan per
tukaran status tanah Paya Indah
Wetland yang diwartakan seba
gai hutan simpan warisan kepa
da pembangunan.
Bekas Menteri Besar, Tan Sri

Abdul Khalid Ibrahim berkata,
pendedahan maklumat itu pen
ting kerana rakyat khususnya
mereka yang tinggal berham
piran Lot 68054, Mukim Tanjung
Dua Belas, Kuala Langat berhak
mendapat penjelasan terperinci
mengenai rancangan sebenar
pembangunan yang ingin dilak
sanakan oleh kerajaan negeri di
sebalik keputusan penukaran
status tanah berkenaan yang di
kategorikan sebagai tanah perta
nian.
"Rakyat Selangor terutama

penduduk Mukim Tanjung Dua
Belas, Kuala Langat berhak
mendapat penjelasan terperinci
mengenai pelan pembangunan

yang dirancang. Dalam sesi pe
nerangan juga boleh menjadi
platform bagi mereka untuk me
nyuarakan pendapat atau banta

han.
"Orang awam juga berhak

mendapat akses kepada semua
laporan dalam apa jua bentuk
terutama laporan penilaian
impak sosial dan alam sekitar
tanpa sebarang sekatan. Akses
ini penting memandangkan ka
wasan terbabit bukan sahaja di
gazetkan sebagai hutan simpan
warisan dunia, malah berfungsi

jujga sebagai kawasan tadahan
aiir utama bagi Selangor," kata
nya.
Abdul Khalid yang juga Ahli

Dewan Undangan Negeri (ADUN)
Pelabuhan Klang berkata demi
kian menerusi satu kenyataan
yaing disiarkan melalui akaun
Facebook miliknya hari ini.
Dalam masa sama, Abdul

Klialid menegur Datuk Seri Mo
hamed Azmin Ali dengan me
minta Menteri Besar itu bersikap
matang serta mengetepikan poli
tik keterlaluan tanpa mempedu
likan masa depan rakyat yang
telah memberikan mandat ke
padanya untuk mentadbir.
Malah, beliau turut mengi

ngatkan Mohamed Azmin su
paya lebih berhemah, telus dan
bertanggungjawab mengurus

ka.n kyasa yang dimilikinya se
baigai Menteri Besar ketika ini.

"Semasa berkhidmat seba
gaii Menteri Besar sebelum ini,
saya yakin kata putus yang
sa ya ambil untuk menolak per
miohonan penukaran status
itu amat wajar tanpa mengen
daihkan tekanan atau cubaan
miempengaruhi keputusan
olteh ramai pelobi korporat dan
pcolitik," katanya.

•r

ABDUL KHALID IBRAHIM
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; SIMPANG empat Dengkil merupakan laluan utama bagi pengguna
jalan raya terutamanya penduduk Sepang, laluan itu juga merupakan
laluan utama bagi pengguna yang rataratanya menuju ke KLIA. KJJAZ*/.
CyberjayaTBanei dan juga Putrajaya.  UTU5AN/ZAKI AMIRUDmsyBBl

kesesakan simpang empat Dengkil
SEPANG 28 Julai  Masalah ke
sesakan di simpang empat Deng
kil di sini bakal berakhir setelah
kerajaan meluluskan pembinaan
jejambat dua hala bagi laluan
Putrajaya menghala ke Kota Wa
risan melibatkan perbelanjaan
hampir RMlOO juta.

Ahli Dewan Undangan (ADUN)
Dengkil, Shahrum Mohd. Sha
rif berkata, pembinaan jejambat
yang diluluskan Perdana Men
teri, Datuk Seri Najib Tun Razak
itu akan bermula pada April ta
hun hadapan dan dijangka siap
dalam masa dua tahun.
Beliau berkata, Kementerian

Kerja Raya ketika ini dalam pros
es mengeluarkan tender untuk
pembinaan jejambat itu selepas
kajian menyeluruh dilakukan
Unit Perancang Ekonomi (EPU),
Jabatan Perdana Menteri (JPM).
"Masalah kesesakan pada

waktu puncak adakala sehingga
lebih lima kilometer membabit
kan laluan dari Putrajaya ke Kota
Warisan dan juga sebaliknya. La
luan ini juga jalan utama untuk
ke Lapangan Terbang Antara
bangsa Kuala Lumpur (KLIA) dan
klia2.
"Selepas beberapa kali permo

honan dibuat akhirnya projek ini
diluluskan. Terima kasih kerana
prihatin dengan masalah pen
duduk setempat dan pengguna
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laluan ini," katanya selepas me
ninjau masalah kesesakan terse
but, di sini semalam.

Simpang empat Dengkil meru
pakan laluan utama bagi pen
duduk Sepang, selain menjadi
laluan bagi pengguna untuk ke
KLIA, klia2, Cyberjaya, Bangi dan
Putrajaya.
Menurut Shahrum, kesesakan

biasanya berlaku pada waktu
puncak dan bertambah teruk
apabila berlaku kes kemalangan.
Selain itu, katanya, difaham

kan kerjakerja tinjauan untuk
pembinaan jejambat itu akan
dilaksanakan September depan
dan pengguna diminta bersabar

dengan sebarang kesulitan.
"Sekarang kita mendapat ban

tuan polis trafik untuk menjaga
lalu lintas dan mengurangkan
kesesakan. Menjelang 2019, ki
ta akan memperoleh jejambat
yang sekali gus menyelesaikan
masalah kesesakan ini.
"Dalam tempoh pembinaan

jejambat ini, tentunya akan ter
dapat sedikit masalah dan gang
guan lalu lintas, saya berharap
penduduk setempat dan peng
guna laluan berkenaan bersabar
kerana apa yang dilakukan ada
lah untuk kebaikan masa depan,"
ujarnya lagi.

•• '4

SHAHRUM MOHD. SHARIF bersama penduduk kampung meninjau masalah
kesesakan di simpang empat Dengkil. Selangor. kelmarin.
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Domestic waste at lowcost flats to be collected daily
By DIYANA AZIZ
metro@thestar.com.my

THE frequency of domestic waste
collection will be increased to
seven days a week at lowcost flats
and public housing schemes in
Petaling Jaya.
These areas will also be provid

ed with free bulk waste collection
services by the Petaling Jaya City
Council (MBPJ).
In the past, waste was collected

only six days a week.
Petaling Jaya mayor Mohd Azizi

Mohd Zain said this was to accom
modate the waste generated in the
densely populated areas.
"We believe there is a need to

increase the frequency of garbage
collection there because there is a
lot of domestic waste being gener
ated.
"Each unit probably has about

six people in the family. Other
than collecting domestic waste, we
will also start collecting bulk

waste there, which we did not do
before," he said.
Mohd Azizi said the state gov

ernment had allocated RMlmil to
MBPJ to provide free rubbish bins
at selected neighbourhoods.
"We managed to distribute

some 9,000 rubbish bins bought
with the state allocation and
distributed it in neighbour

hoods with rubbish disposal prob
lem."
He said this at the launch of the

Solid Waste Management and
Public Cleanliness (JPSPPA) MBPJ
Public and Domestic Waste
Contractors Basic Course in
Pullman Hotel Bangsar, Kuala
Lumpur.
The course was attended by

managers, supervisors and
employees of the appointed waste
contractors.

The objective of the course was
to improve the professionalism
and skills of the waste collection
contractors.

MBPJ also welcomed the 17
newly appointed waste collection
contractors who will start work
from Aug 1.
The appointed contractors will

serve the council for two years
and will be given an extra year if
they maintain good ratings.
However, the council will termi

nate contractors who do not com
ply with the guidelines after issu
ing several warnings.
"When they do not perform, we

will warn them. Repeat offenders
without a valid reason will be ter
minated.

"We appointed four firsttime
contractors because we want to
give the newcomers a chance to
shine.

"We vetted the applications
thoroughly before appointing
them. We had to look into aspects
such as their machinery capability
and track record to ensure we are
getting the best contractors on
board," he said.

The frequency of domestic
waste collection at landed proper
ties would remain at three times
per week.
When asked about the issue of

illegal waste dumping, the mayor
said letters would be issued to the
management of the industrial
areas and shopping centres to reg
ister their private waste collectors
with MBPJ.
"This is important to combat

illegal dumping. The private con
tractors are mostly hired by shop
ping complexes and factory own
ers.

"But to cut costs, these contrac
tors will dump the waste at illegal
spots such as riverbanks," said
Mohd Azizi, who would consider
installing GPS tracking on the
waste collection lorries.
"When matters are serious, we

might just implement the GPS sys
tem to make sure these lorries

arrive at the proper waste dispos
al centres," he said.
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story by
EDWARD RAJENDRA

ASSESSMENT tax discounts given to owners
of properties without tenants, disabled
homeowners and those owning lowcost
properties in Selangor has seen a positive
impact on the people.
Selangor Local Government, New Village

Development and Legalising of Factories
committee chairman Ean Yong Hian Wah
said the assessment discounts has helped
shield some of them in these tough economic
times.
"More than 27,000 Selangorians had

applied and taken advantage of this discount
in assessment over the past three years. Our
aim is to plough back tax earnings to help
ease people's difficulties in these challenging
times," he said.
He added that the discounts amounted to

RMl3.5mil todate in all 12 local authorities
in the state.
"Other than keeping people with financial

difficulties afloat, the assessment discount
has helped people to better manage their
finances," he said.
Ean Yong added that the assessment tax

discount had put more cash back into the
pockets of hardworking people who had
taken up extra jobs to keep their homes.
"Discounts were given to 11,647 owners of

unoccupied properties from 2013 to 2015.
They had found it difficult to lease their

Homeowners who qualify urged to apply for 50% reduction
houses, shoplots, factories or warehouses,".
he said.
He said although the discounts were pro

vided for by the law, few owners of vacant
properties had applied for the reduction, not
meeting the numbers anticipated by the
state.

"It could be that people are unaware of
the assessment discount offer," he said.
Ean Yong said the application for discount

had to be made by the owners each time
they received the assessment bill, which was
twice a year and differed from council to
council, depending on their respective
assessment rates.
"Councillors in the local authorities must

tell people who are eligible to submit the
necessary documents such as land title,
newspaper cuttings of advertisements put up
to rent the premises as well as water and
electricity bills as verification of the building
being vacant for at least 30 days," he said.
Discounts are considered under Section

162 of the Local Government Act 1976 (Act
171) and the local authorities will calculate it
for a sixmonth period.

Assessment discount for
the poor and disabled

Dr Daroyah Alwi

Health, Welfare, Women and Family
Affairs chairman Dr Daroyah Alwi said more
disabled people should apply for the 50% dis
count on the assessment for their property.
"The welfare of the disabled is close to onr

hearts and we remind them that the dis
count is offered only for the home they live
in and not for one they rent out. People with
serious or permanent disabilities can also
apply for the discount," she said,
Dr Daroyah said the number of disabled

people given the discount had increased.
"In 2013, we had 211 disabled people who

benefitted from the discount, while in 2014,
it was up to 441 and in 2015, we saw 400
people getting discounts.
"I believe there are more people in the dis

abled community who can reap the benefits
but they have to put in the application," she
said.
"Based on our records in 2015, there

were 88 disabled people in Hulu Selangor
who were given discounts, the most
from one area in the state. The second
highest is Klang with 67 people, and the
third is Subang Jaya with 52 disabled peo

In 2013, we had 211
disabled people who
benefitted from the
discount, while in 2014,
it was up to 441 and in
2015, we saw 400 people
getting discounts

pie," she. added.
Dr Daroyah said owners of lowcost prop

erties had initially been given 25% discount
on their assessment but this had increased to
100% in the Selangor Budget 2016.
Areas with the most lowcost units are

Klang, Kajang, Subarig Jaya, Petaling Jaya
and Shah Alam.
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Councils undecided on payment for
upcoming flyover in Kota Kemuning
By PRIYA MENON
priya@thestar.com.my

NEGOTIATIONS between the Shah Alam City
Council (MBSA) and the Kuala Langat District
Council (MDKL) on payment for the flyover in
Kota Kemuning has resulted in the project's
delay.
MBSA is asking MDKL to pay for 70% of the

flyover's construction cost from the develop
ment charge cash pool paid to them by town
ships using the soontobe built flyover.
The flyover will be built at the first rounda

bout after exiting the Kesas highway onto
Persiaran Anggerik Mokara, a heavily con
gested route.
Several new townships being built in

MDKL's jurisdiction will be using the same
road as an access route, which would mean
additional traffic.
MBSA councillor Tan Ah Kow said they had

had two meetings with MDKL representatives
on the issue but no decision had been made yet.
"MBSA will fork out 30% as our residents

will be using the flyover as well. We cannot
start work on the flyover yet as the cost is too
high," added Tan.
While waiting for the project to come

through, Tan said MBSA would begin
roadwidening works as promised earlier.
He expects work to begin at the end of the

year since the Engineering Department is cur
rently preparing the Bill of Quantity (BQ) fol
lowed by die call for tender.
Meanwhile, Kota Kemuning Residents

Association chairman Mohd Radhi Cheah said
the cost of the flyover should be borne by
both councils.
He said it was unfair for only MBSA to pay

for the construction when residents tinder
MDKL's jurisdiction would also benefit from
the road.
"My personal opinion is that if MDKL is not

willing to pay its share for the flyover, maybe
the access roads to their developments can be
closed off and they can build a new one that
exits on to the Elite highway," he added.
Radhi said with the new developments,

congestion was bound to increase especially
with people using a new access to head into
the Elite highway.

Radhi said they had seen an increase in vehi
cles even during offpeak hours due to this.
He also expressed his disappointment over

the lack of information regarding the delay
despite requesting for an answer from MBSA
in the past.
Following the lack of information from

MBSA's side, Kota Kemuning Zone 26
Residents Representation Committee (JPP)
chairman Jackie Chew Soo Mee has sent out
letters to the council and elected representa
tives demanding answers.
"The JPP wrote a letter to the Engineering

Department director, the councillor, as well as
the assemblyman to follow up on the delay,"
she added.

' Chew said they wanted to know the rea
sons for the delay. "With the Kesas highway
expansion progressing fast with four lanes
soon, it will get even worse. We hope to get a
new schedule that MBSA will stick to," she
added.
When contacted, MDKL president Mohd

Azhar Mohamed Ali said they had not
received a conclusive decision on the amount
to be contributed as yet.
"The application for 70% is not true as we

have yet to decide on the amount.
"In fact, MBSA is in charge of the docu

ments and nothing has been negotiated thus
far," he said.
MDKL, he said, was committed to providing

good infrastructure to ratepayers in line with
the state government's vision of a developed
state.

"Due to this, we need to scrutinise each
development and infrastructure in the district
to ensure it gives a positive impact to our resi
dents," he stressed.

Mohd Azhar Mohamed Ali

We need to scrutinise
each development and
infrastructure in the
district to ensure it gives
a positive impact to our
residents.

At present, motorists from Shah Alam are
using the Shah AlamKemuning Highway
(LKSA) to access private roads to get to the
Elite highway during the day.
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Licence fee for industrial
waste contractors goes up
They will have to pay RM360 instead of RM60 annually

story by
PRIYAMENON

priya@thestar.com.my

WASTE management contractors
in Shah Alam are perplexed by a
new charge imposed on them to
be in the Shah Alam City Council's
(MBSA) industrial waste panel
members list.
A sudden meeting was called on

Wednesday for selected contrac
tors who have been collecting
industrial waste in Shah Alam for
a number of years.
They were briefed on the histo

ry of the industry in Shah Alam
and Selangor and told about the
new RM360 fee.

only knew about it after fellow
contractors called them on spot
ting their names on the list.
Company operations manager

T. Cecilia, who rushed to the
MBSA headquarters in Section 14,
Shah Alam on being told by a
friend was surprised that they
would have to pay RM360 instead
of the RM60 they paid each year.
"First of all, we had no idea

the meeting was called and
when we got there,we were told
there was a sixfold ncrease.
"When we asked about it, the

officers told us to attend another
meeting on Friday to air our
grievances," she added.
Cecilia said the Subang Jaya

Municipal Council (MPSJ) had ini
tiated a similar process two years
ago to appoint a panel of waste
contractors for the commercial
areas, but no extra fee was
imposed.
Business owners, she said, had

to appoint someone from the list
of panels to conduct proper waste
disposal in order to renew their
licences each year.
Their queries, added Cecilia,

was to ensure the council justified
its action and was not to point fin

Most were surprised there were
no documents or announcements
by MBSA prior to the meeting on
the surcharge.
In fact only 40% of the 135

names listed turned up for the
meeting as most were unaware
about it. Many did not receive the
invitation for the meeting and

gers unnecessarily.
Employee Siti Fauziah, who

declined to name her company,
said it was among the few which
received the letter on time.
She was unsure if the RM360

was an additional cost to the year
ly RM60 the company paid or was
an increase.
"The RM60 is for the operating

licence, so we do not know what
the RM360 is for. MBSA also said
it wanted to create zones to limit
types of businesses to certain
areas," she stressed.
The commercial waste manage

ment collection, she added, was a
free market for them and limiting
them would mean limiting their
business area as well.
She said although she under

stood the council's aim to reduce
illegal dumping, there were other
methods to carry out enforce
ment.

"Right now, everything is very
sketchy. We do not have answers
to our questions. Zoning will only
increase monopoly. This is not the
way to do it," Siti added.
MBSA corporate communica

tions head Shahrin Ahmad said
the new panel list was part of

the council's efforts to improve
the waste collection method
in the area in a systematic man
ner.

'Through this system, MBSA
will divide the areas into zones
based on the density of the indus
trial areas," said Shahrin.
He said factories could choose

from the list of panel contractors
within their zones.
The contractors, he added,

would be required to send in a
report every month to MBSA on
the weight of the garbage collect
ed from the factories, as well as
proof of disposal of the garbage at
the designated landfill.
"MBSA is looking at proactive

ways to tackle industrial waste to
minimise illegal dumping,1' he
added.
In addition to the selection of

the panel list, MBSA had also set
up an action committee to tackle
illegal dumpsite issues and the
setting up of mobile CCTVs to
detect illegal dumping for legal
action.
When asked about the RM360

fee, Shahrin said it was the licence
fee for industrial waste that was
increased earlier.
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SEPAK TAKRAW MATCH
The Subangjaya Municipal
Council is having a sepak takraw
open championship at the 3K
Complex, Jalan SS13, Subang
Jaya, on Aug 13 and 14, from 8am
to 12am. There are two catego
ries  Veteran and Open. The
closing date for registration is
Aug 10. For details, call 03 5621
0060.
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MPSJ hosts farewell do for
retiring deputy president

By CHAN LYE MAY
metro@thestar.com.my

THE Subang Jaya Municipal
Council (MPSJ) expressed its heart
felt gratitude to MPSJ deputy presi
dent Abdullah Marjunid for his ser
vice during a retirement ceremony
at MPSJ headquarters recently.
Until July 21, Abdullah served

MPSJ for six years and was a civil
servant for Selangor for 35 years.
At the ceremony, MPSJ president

Datuk Nor Hisham Ahmad Dahlan
spoke about his experience work
ing with Abdullah.
"He is a person full of integrity

and he has always inspired others
to carry out their duties faithfully,"
he said.
Nor Hisham thanked Abdullah

for his service and contributions to
the council.
"His calibre as a deputy presi

dent in leading MPSJ to excellence
was made evident when the coun
cil was awarded a fivestar local
authority ranking as well as the
best local authority in Malaysia.
"The council has also received

numerous awards and achieved
success on an international scale
under his leadership," he said.

leave as this place feels like a sec
ond home to me," he said.
Later, councillors and staff mem

bers accompanied Abdullah as he
clocked out for the final time.
Abdullah, who was born in

Sabak Bernam, Selangor, graduat
ed from Universiti Kebangsaan
Malaysia (UKM) with a bachelor's
degree with honours in literature
before starting his career as a civil
servant in the Kuala Selangor
District Council in 1981.
He is also active in extreme

sports such as cycling and hiking.

Present at the event were MPSJ
councillors and staff members who
took turns presenting tokens of
appreciation from their respective
departments to Abdullah.
There was also a video compila

tion of special dedications and
farewell wishes to the retiree by
the various council departments.
Abdullah, who was touched by

the thoughtful gestures of his col
leagues, expressed his sadness at
leaving the council in his speech.
"I have had many bittersweet

memories here and I feel sad to

1 MPSJ staff
members lining
up to bid
Abdullah
farewell during
the ceremony.

2 Abdullah clock
ing out of the
MPSJ headquar
ters for the final
time while Nor
Hisham (left)
looks on.
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Double winners seek
another fine outing
EmkayNPNG to go on training cum holiday trip to Thailand
as preparation for upcoming season and reward for doing well
EMKAYNPNG will not be taking it
easy despite a good showing in the
Football Association of Selangor
(FAS) league last season.
Instead EmkayNPNG, who bagged

a double in the FAS league, will be
going for an overseas trainjngcum
holiday stint to prepare for the new
season.

EmkayNPNG team manager
Ahmad Khalif Tan Sri Mustapha
Kamal said the trip was a reward to
the players for winning the prestig
ious Super Division and FA Cup titles
in the FAS league.
"We promised the players an

incentive. They were rewarded with
the prize money. But we want to
show our appreciation with a trip to
Thailand. They will get to play some
friendly matches with local teams
there as well.
"We cannot look at our success

last season. That is history. Now we
have to look ahead to the new sea
son. Our rivals will be looking to top
ple us. So we have to be well pre
pared to face them.
It is not going to be an easy task

but something we; the players,
coaches and management can work
as a team to achieve the desired
results.

"We have arranged the trip for the
end of August as the season is
expected to start in midSeptember,"
said Ahmad, after hosting a dinner
for the players and officials.
EmkayNPNG clinched the FA Cup

when they defeated Team Force 20
in the final. In the Super Division,
EmkayNPNG came from a goal
down to edge PKNS 21 in the final.
The victory was indeed sweet as

EmkayNPNG had to play with 10
men in the last 25 minutes of the
game. The score then was 10 in
favour to PKNS.
However, the setback did not pre

vent EmkayNPNG's determination
and captain Mohd Raffi Mansor
equalised before substitute
Mohamad Zulkifli Affandi Mohd
Zakri netted the winner in the dying
minutes of the game.
Ahmad praised Mohd Raffi for his

inspiring performance in the FAS
league.
"He has been with the team for

almost eight years. He had several
offers but chose to stick with us. He
is a devoted EmkayNPNG player,"
said Ahmad.

As the champions, EmkayNPNG
are eligible to play in the FAM Cup
competition in the MLeague. But

Ahmad said they were not prepared
to be part of the MLeague.
"Instead, we will be involved in

other grassroots development pro
grammes. We have also initiated a
training programme for the orang
asli community. They are showing a
lot of progress and we hope to see
them playing for EmkayNPNG in the
coming years," said Ahmad.
EmkayNPNG, however, will not

stop any of their players from mov
ing to other teams.
"They are free to go if they get

good offers. We would like to see
them make it in the MLeague," said
Ahmad.

EmkayNPNG president Syed
Azniputra Syed Abdullah said they
have been one of the most consistent
teams in the FAS league.
"We have won the double on three

occasions; 2008, 2009 and 2012 but
lost in the semifinals in 2014 and
2015. This season we have managed
to regain the double with an impres
sive record.
"We would like to continue our

winning streak in the FAS league.
The overseas stint will give us an
opportunity to motivate the players
for the new season," said Syed
Azniputra.
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The EmkayNPNG players and officials celebrate with their prizes after their fantastic win in the Super Division.

The players
and officials
with the two

trophies they
won in the
FAS League.
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Nurul Izzah: Snap polls now risky
KUALA LUMPUR: Pakatan Harapan risks
losing seats if a snap election is held in
Penang, said PKR vicepresident Nurul Izzah
Anwar.
"Actually, right now, all of us face that risk.
"Threecornered fights are possible, and

theoretically speaking, no one wins except
Umno," she said when asked if there were
concerns of PKR losing seats, after handing
over a petition to Kuala Lumpur City Hall on
the parking fee hike.
Of the 40 state seats in Penang, 19 are held

by DAP, 10 by PKR, one by PAS and 10 by

Barisan Nasional.
Asked if she planned to mediate between

Selangor DAP chairman Tony Pua and PKR
legal bureau chief Latheefa Koya, Nurul Izzah
said "we will mediate internally. We should
reduce public discourse to the bare mini
mum".

After PKR announced on Tuesday night
that it remained unconvinced over DAP's call
for snap polls in Penang, Pua called PKR
"friends who left you feeling naked", only to
earn a rejoinder from Latheefa, who said they
should not "strip first and then complain".
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'Early
polls will
only be
in BN's
favour'
KUALA LUMPUR: Early state polls in
Penang may see the opposition pact
lose seats in the 40strong state as
sembly.
PKR vicepresident Nurul Izzah

Anwar, voicing concerns for the first
time since DAP's call for polls in the
state was made, said multicornered
contests in several constituencies
would not benefit Pakatan Harapan
pact partners.
She said the polls would only be in

Barisan Nasional's favour.
"We all face that risk (of defeat).

With the possibility of threecor
nered fights, theoretically speaking,
no one wins but Umno," said Nurul
Izzah outside Kuala Lumpur City
Hall yesterday.
The Penang State Assembly

breakdown currently sees DAP with
19 seats, PKR (10), Barisan Nasional
(10) and Pas with a single seat.
PKR has stood firm that it has yet

to be convinced by DAP's reasons to
justify the polls but is open for fur
ther discussions.

Calls for polls arose after Penang
chief minister and DAP secretary
general Lim Guan Eng was charged
with two counts of graft.
Lim had on Wednesday urged

PKR to decide on the matter quickly,
while Parti Amanah Negara (PAN)
had expressed support for the plan.
It subsequently sparked a cold war

between the two parties, with an
embattled Lim launching veiled jabs
at PKR over "reliability" issues.
Nurul Izzah, however, assured sup

porters that the opposition pact part
ners could reach a joint decision.
"I still respect (the stand and pre

rogative of DAP and PAN). Whatever
decision that we will make, it will be
made jointly."
In Shah Alain, PKR deputy pres

ident Datuk Seri Azmin Ali pleaded
for more time to be given to the party
to deliberate on the matter before
reaching a decision.
"We will discuss. (The decision

will be made) in the nearest time,"
he said.

On whether PKR was dragging its
feet for fear of losing seats in the
polls, Azrnin brushed it off.
He said what was more important

was a decision that ensured a

Pakatan Harapan victory.
"It is important that when we

make a decision, we want the win to
be in the name of Pakatan Harapan,
while at the same time, maintain our
relationship with Pas," he said last
night after launching the 2016 Se
langor BookFest.
Azmin, who is Selangor menteri

besar, said the party had learnt from
its experience in the Sungai Besar
and Kuala Kangsar byelections.
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Will polls disagreement lead
to the end of opposition pact?
DISARRAY: Polls
issue has driven a

wedge between
pact partners

 i 

ADRIAN
LAI

PKR president Datuk Seri Dr
Wan Azizah Wan Ismail on
Tuesday sent a polite but clear

message to the DAP top leadership
— her party is not keen on sup
porting its ally's plan to hold snap
polls in Penang.
Dr Wan Azizah promised to keep

the communication channels open,
but her subtle diplomacy was met
with icecold disdain.
The unfolding saga is threatening

to leave Pakatan Harapan flounder
ing in a quagmire, and there are
clear warning signs that things
could develop into a fullfledged cri
sis.

"Sometimes, you wonder what
type of friends you have. When they
are in a crisis, you backed them to
the hilt, come what may.
"Then, at a time where we would

appreciate their support, they leak
everything to the media first, leav
ing you completely naked.
"Or announce to the whole world

their decision before they bother
talking to us," said outspoken DAP
lawmaker Tony Pua on his Facebook
account on Wednesday.
Perhaps, to Pua, PKR's mind is

already made up and Dr Wan Az
izah's pledge to continue discus
sions was merely lip service.

After all, DAP secretarygeneral
Lim Guan Eng had stated his party's
case for snap polls and if PKR is still
unconvinced, it is safe to assume
nothing will change its mind.

DAP supporters, meanwhile, vent
ed their frustration over PKR's non
committal response on social me
dia, urging DAP to ditch its "un
reliable" partner and go for it alone.
But DAP knows full well that it can

not retain the Penang government
without support from its crucial ally
PKR, which holds 10 seats in the
Penang state legislative assembly.
DAP alone holds 19 seats, and it

requires at least two more seats to
form a simple majority in the event
an early vote is called.
Parti Amanah Negara (PAN) has

agreed to get on board with DAP's
plan, but its limited support base
and littlefelt presence makes it a
nonlethal threat to Umno and
Barisan Nasional.

This conundrum has indubitably
driven a wedge between the Pakatan
Harapan partners, which are still
reeling from backtoback electoral
defeats in recent months.
Political analysts have postulated

that PKR's fear of losing seats is the
main reason why it finds DAP's pro
posal for snap polls so abhorrent.
Pas president Datuk Seri Abdul

Hadi Awang last week issued an
ominous threat — the Islamic party
will field candidates in each Penang
state seat if snap polls are called.
He even said DAP and PKR should

realise that they had depended on
Pas's grassroots support in the is
land state to win in the last general
election.
If the recent results of the Kuala

Kangsar and Sungai Besar parlia
mentary byelections are any indi
cation, the possibility of multicor
nered fights in Penang poses a clear
and present danger to PKR's elec
toral chances.

This could also explain why PKR is
so reluctant to jump into the fray: it is
in no state to call Hadi's bluff and it is

certainly not ignoring the writing on
the wall following PAN's defeat in
Kuala Kangsar and Sungai Besar.
PKR vicepresident Nurul Izzah

Anwar yesterday seemed to reaffirm
this notion, saying every party ex
cept Umno risked losing seats in the
event of multicornered fights.
The question now is, will their dis

agreement over snap polls lead to
the breakup of Pakatan Harapan,
just as how hudud tore up Pakatan
Rakyat last year?
It is interesting to note that it was

the "death" of Pakatan Rakyat,
which was unilaterally declared by
DAP, that led to the possibility of
threecornered fight with Pas in the
first place.
"Mio unilaterally announced the

death of Pakatan Rakyat?
"Who also announced the forma

tion of Pakatan Harapan before the

final decision (was made)?" PKR
central committee member Lath
eefa Koya said on Facebook, in an
apparent jab at Pua and DAP.
Even if PKR miraculously decides

to change its mind, the apparent
lack of unity in Pakatan Harapan
will lead fencesitters to think twice
before voting for the opposition in
the next general election.
As it stands, both PKR and DAP

still share a symbiotic relationship
and rely on each other's strength to
survive.

But their act of airing their dirty
laundry in public is, in a way, a re
flection of the country's political
maturity. This may even lead to in
creased disillusionment among the
public.
With Pakatan Harapan in fresh

disarray and pushed to the brink,
there is real concern that it will not
live long enough to contest in the
next polls.
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Datuk Sen Dr Wan Azizah Wan
Ismail
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Concorde KLto
be demolished to
unlock land value

common to see nearly tripLe that,
which means, that the value of the
underlying Land has increased tre
mendously. The ruLe of thumb is
that once the value of a buiLding
(in terms of builtup area) is Less
than the value of the underlying
land, it is time to redevelop," says
NabeeL Hussain, associate director
ofSaviLls Malaysia.

Longestablished Concorde Hotel
Kuala Lumpur — which is Linked
to Sultan of Selangor Sultan
Sharafuddin Idris Shah, entrepre
neur Tan Sri Syed Yusof Syed Nasir
and Singaporean tycoon Ong Beng
Seng— may be torn down to make
way for a multibiLlionringgit inte
grated project, documents show.

The 57yearold building, which
has changed hands severaL times,
has been renovated severaL times.

"Much of the commercial space
along Jalan Sultan Ismail was built
in the 1980s, when approved den
sity or pLot ratios were much low
er, perhaps in the range of four to
five times. Nowadays, it is not un

i
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-irfel" '林(★影28曰讯?
消费税落.实后，让

多年来惨淡经窜的
流古路（Jalan.Reko)加影综合巴士

总站广场雪上加霜，许多商家挨不过难

关，租店不到6个月即倒闭！

启用近20年的加影综合巴士总站（Pusat

Hentian Kajang)设有3楼，1楼主'要是巴士

售票柜台、小型餐馆和服饰店，2楼则是一些

文具店、邮政局、保险公司等，3楼则设有许

多政府单位或机构，也是人潮最多的楼层。

设在大厦内的政府单位或机构的加影分,

局，包括移民局、内陆税收局、反毒构、：

环境局、国民登记局、邮政局及社会福利局

等，照理说必有人潮，崗家生意不错，但实

杨爱现'大多榖截家都墓盡

裔，华裔商畈只有区区数人；3楼层分别有60

间、65_及50间店舖，2楼有近80%是空置单+

位。

商家挨不過■ 2樓近莩謐
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一些人潮"

I —启用近20年的加影综
I 合巴士总站，楼上广场
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付4倍錢移民局外租空地—

.�2 士总站内的店舖租金，越靠近人潮多

。的政府机构越"值钱" ！

据本报了解，最多人潮的政府机构非移

民局莫属，商家脑筋也动傳快，放弃租店

舖，反相中移民局外面的空地，租用来摆

摊。

当地一名华裔商家刘德华，以每月3000

令吉租用移民局外的空地，摆卖玩具、杂

货及运动器材等，其租金比2楼的店舖单位

租金高近4倍。�1

据了解，2楼店舖租金介于600至800令

吉，人潮较多的3楼店舖租金介于1:200至

1500令吉。

'影综合巴士总站发
W展商拿督高开华受

询时，希望加影市议会

做些努力，包括落实在巴

士总站前面兴建电动火车

计划，打造巴士总站，成

为民众选择的综合交通总

.站o

他说，地方政府曾建议

在巴士总站前面，增建新

的电动火车站，但至今没

有下文。

他认为，若能在巴士总

站前面兴建电动火车站，

可为民众带来更便利的公

共交通系统。

他说，该巴士总站也希

望曰后吸引银行进驻，以

便带动整个总站，包括总

站旁的商业区。

_發
密鏖
i商
i盼

II

1
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^C1

受访的商家指出，生意主

要靠政府单位或机构有服务的

曰子，即周一至周五的上班时

段，周末和公共假期整个广场

就关闭，只有1楼的巴士售票柜

■^淑绿昔、11/

商k指出°，营业时间不长及

更易吸引顧客

★杂货摊商家刘德华（55岁)

政府單位辦公才有人潮

^这里的人很
木少消费，只

到政府机构办理

事务就离开，加

上移民局越来越

多，分散人潮且

行情不好，出国

旅游的民众也减

少。

一般长途巴士

-�乘客也不会上楼

消费或血拼，最多是在一楼用餐就离

幵。

我从1999年开始在这里营业，租

用移民局外面的空地做生意，每月租

金3000令吉虽然贵，但较容易吸引顾

客，所以不选择租店。

现在华人很少要消费，马来人也缩

减开销，消费习惯改变。

—賴不到細

★松饼店员工SYED (37岁）

&的店设在:3楼,租金比较贵，要
�^1200令吉，加上水电费毎月需要

_ 2500令吉。

生意要靠移民局的人潮，一周前移民

局系统故障，我的生意也少了+半，有

时一天的生意额不到100令吉。

★文具店商家法丽达（60岁)

就快支持不住

消费税造成市场淡静，让他们

快熬不过去，也有许多商家维

持不到6个月即倒闭。

也有商家形容消费者目前的

消费形态称，巫裔消费者目前

买东西只买一、两样，像以前

的华裔消费者，现在的华裔消

从2002年开始在这里营业，当年租金

M只是350令吉，现在每月800令吉，还

要加消费税，租金越来越高，我都快支持不

住，有考虑搬迁到其他地方做生意。

只有政府机构有服务的日子，我才做到一

点生意，有些商店做不到6个月就倒闭。

这里3年前开始收泊车费，民众更不想进

来。

费者则干脆不买。 |

商家说，广场以前提供免费

泊车，现在每次泊车收费3令

吉，许多驾驶人士把车泊在楼

下商业区，但不会待太久,

完事便匆匆离开。
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靈633住宅申請轉換商業用途

加地
也私人商业活动问题"研讨会，召*有

意将住宅转换成商业用途的业主进行讨

论，收集意见与回应提呈于州政府。

副市长佐哈里、武吉州议员拉吉浃、

房产此服务与估价局（JPPH)及雪列土

地局代表都有出席。

有业主反映住宅申请转换商业用途的

程序繁琐，设有太多的条规，附加地价

过于昂贵，希望当局能改善，'无力在6个

月内清还者希望当局允许分期付款，促

成双贏局面。

(八打灵再也28日讯）八打灵再也

共有19个地区的住宅可申请转换成商业

用途，但因附带条件、申请手续繁琐、

转换土地用途后的附加地价(Premium

Tambahan)高昂，以致633间申请转换

商业用途的住宅中，仅14间单位完成所

有申请程序及缴清地价。

雙層須修建成單層

(Jalan Othman)、本査拉路

(Jalan Penchala)、巴刹路

(Jalan Pasar)、14/20路与

14/24 路排屋、14/14 路与 14/20

路排屋、14/46路、拿督阿布巴

卡路（Abu Bakar)、20/7路、

21/1 路及SS 21/1 路。

市政庁开放19个住宅区地点，

供屋主申请转换成商业用途，发

现633间住宅当中，只有110间提

出正式申请及获得市政厅批准，

其中只有59间提出申请转换土地

用途。

经批准更换土地用途的住宅有

40间，然而附加地价相当高昂，

最终缴清费用的只有14间单位。

19个开放地区包括SS2/4路、

大学路、北路、北巷、柯玛祖

安路（Jalan Kemajuan)、东

路（Jalan Timur)、加星路

(Jalan Gasing)、雪兰我路

(Jalan Solangor)、奥曼路

15% X批准土地的价钱X面积X 折扣

I 2. |在2003年雪兰莪土地条款下，住宅申请转换成社会用途I
I如老人院或福利中心，兩力卩地契费为1000令吉。

1.不能发出喧闹声晌 ■
~不能造成交通堵塞

3.受批准的商业活动，包括艺术馆、老人院、代理中心、I
非政府组织机构、行政与会计业务所、电脑及网络业

务、私人院校、教育中心、幼稚园、诊疗所及宿舍等，

汽车展示厅、修车厂及餐馆例外。

達個增.建欞麕將罰款

/士哈里指出，申请转换成商业用途的住宅，若
没有得到市政厅批准而违例増建楼层将受对

付。

他说，�虽然各地方政府及地方条例不一，但可以

互相参考研究，违例增建楼层的业主将被罚款1万

2500令吉。

他指出，市政厅曾举办多次活动探讨这项课題，

此次研讨会收集意见后，会提呈州政府作参考。

他说，只有14间单位完成所有申请程序及缴清附

加地价，是因为太贵，1间单位平均介于30万令吉

至50万令吉，许多业主无法负担。

拉吉夫指出，附加地价必须在6个月内缴清，许_

多业主无法一次过还清，因此他建议加强缴还期

限，或允许分期付款。

他提出的建议未获雪州土地局回应。�'

在开放申请的住宅区地点内，

现有的双层单位允许转换成商

业用途，若有关单位拆除重建，

只有修建成单层才转换成商业用

途

°市政厅今日举办"八打灵再 ■八打灵再也市政厅举办"八打炅再也私人商业活动问题"研讨会，召集有意将住宅转换成商

业用途的业主进行讨论，左起为佐哈里和拉亩夫。
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政治何來朋友

动党执意要解散槟州议会，公正党坚持不

1了肯赌这场师出无名的一战，否则火箭胜出不

难，蓝眼却很大可能损兵折将。

林首长说得好听是"还政于民"，张兄你相信

吗？还不是为了保住州政权和首长宝座。挽救林

首长是火箭的头等大事，但蓝哏不肯做"小小牺

牲"，难怪行动党雪州主席潘俭伟埋怨蓝眼不够朋

友。�,

潘帅指责有人向媒体公布所有详情，害得火箭裸

露给人看，公正党法律局主任拉蒂花反击，是有人

单方面宣布要解散州议会在先，而且当年也是有人

单方面宣布"民联已死"。

公正党到现在都不让民联真的死去，雪州政府还

是蓝眼、火箭加青月的民联组合，新成立的诚信党

只是花瓶。

火箭在国州议会贏得最多议席，但国会反对党领

袖一职让给蓝眼，雪州大臣也只能由蓝眼上位。所

以，蓝眼这个"老大"不够底气，要联合青月才

能压住火箭不时摆出"我才違老

大"的气焰。

政坛只有互相利用的价值，

所以潘帅的"朋友论"未免太天

真，蓝眼可没把火箭当作生列'：之交，反而是口口声

声强调不放弃的好朋友是伊党：。

朋友之間只能：講道義

希盟友党互相背后插刀，其实国阵也不时发生同

样情况，巫统议员无数次害傳马华民政灰头土脸。

但最大的不同之处,希盟只是朋友关系，国阵里

头是一起出世的兄弟和大小老婆，=家人关起门有

得谈，"大当家"居中调停访了算，整个家族共荣

共辱。

张兄，老话说"打死不离穿兄弟"，至于朋友之

间只能讲道义，交到不讲义与或理念不合的朋友，

最终就像火箭月亮只能断交。�.
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^0^^彭女力±雙喜
雪男賽會紀錄射2金
(古晋28日讯)奖牌

榜领头羊雪兰莪，在周四上午摘得

4金，其中，雪兰莪男子射击队以

新赛会纪录摘得2金！
'.

.丨■丨丨■丨■■ W^~�严�w�▼ 擎

里斯巴尔在男子彳0米气手枪

中，以平赛会纪录W574环摘得金

牌，，此后，雪兰莪也以缔造新赛

会纪录的1697环捧走男子气手枪金

牌，居次的彭亨的處绩为1694环，

同样刷新了原纪录的680环。

除射击，举重项目也迎来了2赛

会纪录，彭亨女将彡接在85公斤级

比赛中，以新纪录逆来2金。她先

以75公斤赢得抓举金卑[此后，也

以'新赛会纪录的95公斤在挺举中封

后。

在田径项目，马六甲18岁小子凯

鲁周三晚以10秒绩摘得男子

100米金牌，此成绩b打破了华盛

1在1998年大乌田径公开赛中所创
的10秒30全国纪表。女子100米

金牌则落在霹雳的诺伊旺莎菲卡，

^^ 她以12秒01秒。

：詹瞧⋯游泳项

目于周三落幕，雪兰莪当日拿下6

金当中的4金，最终以破纪录的20

金15银9铜笑傲本届马运会游泳赛

场；当日贡献2全的叶正洋也成为

六金王。

此前，联邦直辖区在2010年马六

甲赛会写下的17金记录'。东道主砂

拉越以6金3银4铜居次，第三的为

联邦直辖区以5金14银9铜。

18岁的国手叶正洋，以16分10秒

23收获1500米自由泳金牌，此后.，

他与队友摘得400米混合泳接力金

牌。这也是他继200米、400米、

4X100米和4X200米自由泳后，在本

届赛会的第6金。

雪州当日另2金来自陈芷欣的女

子100米仰泳和女

子4X100公尺混

合泳接力；柔

佛的唐剑涵夺

得男ioo米仰

泳金牌，槟城

。和联邦直辖区分

贝赢得了男、

自由

砂拉越�42�25�35

联邦直辖医■ 30、 , 31. ■. . 30""",

登嘉楼.�25�26�29"""

mm-�H -- 8 , � 20 ,

沙巴�，15�23�19

彭亨�.'.15:�14、⋯

柔佛�1.1�18�19 -

马六电�911 .�16

森美兰�9�6�22

吉打|�9�2�.13

吉兰丹�7�7�7

霹雳�.i _ . -6 .�. 13�18

玻璃市�5�5�10

汶莱_�0�1�3~~

(截至 28 日 3.00pm)�~:

■ 18岁的凯鲁以打破尘封了 18年的全

国纪录，赢得男子100米飞人大战。
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■fl运会游泳赛周三落幕|雪兰莪以20金15银9铜傲视全场，
l再勇夺总冠军。东道主砂拉越获6金3银4铜，第2名收官。

雪男叶正洋(6金)与砂女詹羞斐(3金2锒)当选最佳男女运动员。.

18岁的叶正洋称黐200米/400米/1500米自由泳、4X100米/4x200

米自由泳接力赛、4X100米混合泳接力赛。他很满意这成绩，并希望

将来越战越勇」"若要挑战获得奥运资格的沈威胜，我迩要游得更快。"

槟女献第2金

槟城泳将陈仪琳在女子50米自由泳以27秒17摘下个人第二枚金

牌，她之前在100米自由泳夺冠，以及在50米蝶泳获得铜牌。槟城游

泳队以2金4铜排在第5名。

东道主霸跳水

跳水赛周三也收官，东道主砂拉越跳水队以3金3银5铜问鼎全场

总冠军，继2008年登嘉楼马运会后，重登跳水全场总冠军宝座。雪

兰莪则以3^2银3铜名列全场第,2 �霹雳以2金1银1铜屈居第3 c

联邦羞參区的大马国手骆佳宣在本届赛会收获2金|也是她3届

马运会的第7枚金牌，她现在把目标放在11月在日本进行的亚洲游泳

锦标赛。第二次参加亚锦赛的她希望越跳越好，放眼登上领奖台。

举破3全国纪录

马运会周三刷新4个全国纪录，除了凯鲁哈菲兹创造男子百米新

纪录，举重选手莫哈末法兹鲁在男子85公斤级也破三项新全国纪录。

法兹鲁在抓举取得150公斤，打破由凯鲁在2015年槟城全国赛中

创下的142公斤全屆纪录；他在挺举举起176公斤，刷新阿都穆宾在

2010年马运会创下旳175公斤全国纪录。他的总举成绩是326公jf，

打破阿都穆宾的315公斤纪录。#

�叶正洋在本届赛会横扫6金。

雪泳无敌正洋最佳
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{八打灵再也28日讯）八打灵再也市政厅辖区住宅地段可

通过"商业限制" 土地转换方式，合法化商业活动，惟大

部分地主认为土地拥有权转换税太高无法负荷，仅14个地

段或相等于35%地主真正支付土地转换税！

灵市政厅是鉴定辖区内19

个地区总共633个住家地段，

可通过"商业限制" （Limited

Commercial) 土地转换合法化商

业活动。

这19个地区是SS2/24路、
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大学路、北路、北巷、格马朱

安路、东路、加星路、雪兰栽

路、奥曼路、本查拉路、巴刹

路、14/20路和14/24路（排

屋）、14/14路和14/20路（排

屋）、14/46路、拿督阿布崙卡

路、20/7 路、21/1 路及 SS21/1

路°

"商业限根据当局的规定，

制"地段可进行的商业活动，

包括展示中心（汽车除外）、

艺术中心、产业、旅社、非政

府组织、会计楼及广告中心

等。

不过，据知地主们因需支付

高达介于30万至40万令吉的土

地拥有权转换税（Premium)，

以致兴致缺缺。

因此，在上述633个地段曾

提出发展准证（KM)申请及获

批的110个或17.48%地段'，如

今只有59个地段提出申请土地

转换用途，40个已获批。

简化申请程序

地主促检讨土地转换税
综合大部分出席交流会的地主意见，他们主要是投诉介于30

万至40万令吉之间的土地转换税太高，已超出能力负担范围。

有者也斥责地值估价也超出市场原有价格，纷纷要求检讨；甚

至建议允许地主免息分期支付土地转换税。

地主也觉得，当局应简化程序，让他们更容易取得执照合法营

业，有者坦言有官员以住家商业活动不合法为由，试图暗示贿赂。

有者针对灵市地方发展蓝图1，限定14/20、14/24及14/14路

的排屋需取得100%居民同意，才能改为"商业限制"用途

土地非常难，要求改为51%大多数支持率为准。

另外，也有人认为现有商业限制虽列明禁止

汽车展示商业用途，但目前有很多住家改为

汽车展示庁。

拉吉夫：各地差距大

应■化估价过程I
■�鐘

武吉加星区州议员拉吉夫在记者会

说，房产价格由中央政府评估，而他也

认为现有每平方尺逾400令吉过高，尤

其是部分地区或只有70令吉。

他认为，该局官员有必要透明化公布 4
估价过程，因为制定的产业价格将影响 '

土地转换税的价格，惟到场官员认为没

必要。

八成居民同意

此外，他说，灵市14区涉及地区有85%居民

同意改为商业限制用途，但仍有15%人未表态，灵�1

市政厅将针对这些居民召开座谈会，了解他们拒绝和同意原，

因，包括是否担心付不起土地转换税。
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1ft主受促速申请准fi?
r

八打灵再也市政厅副市长佐

哈里透露，尽管土地局仍未设最

后期限，但有意把住家改为商业

.用途的地主，最好尽快在2018年

申请更换为"商业限制"用途，

以免遭对付。

"有业者曾于2015年忽略更

新发展准证，结果今年提出更新

时，因去年非法运作而遭罚1

I 万2500令吉。"

I�他今早出席"灵市商业限

制课题与问题座谈会"时这

k 么说。，

他解释，现有把住

宅地段改为商业用

途的地主，大多

数是以临时发展准证营业，须每

年更新；因此，雪州州行政议会

于2014年2月5日通过住家更改

土地用途，以让相关人士合法做

生意。

他也强调，把住家地段转换

为"商业限制"地段，可让地主

获得更好的租金，市政厅也可增

加更多商业税收。

"让人遗憾的是申请土地转换

的反应不理想，所以我们希望

通过座谈会，邀请市议

员、官员、雪州土地局官

员和房产估价和服务局

官员到来，与地主互动

交流，解决疑问。" ^

延长半年缴地税

雪州土地与矿物局代表阿扎哈听毕众

地主的意见后，表示会向上司反映他们的意

见，包括检讨现有地价及土地转换税。

他说，为了方便地主，当局也把支付期限

从批准后的3个月延长多3个月，即为期半年。.

；_屋主担心限制商业会影响当地原有届民生活，外劳制

：造社会问题。

：�申请程席复杂及相关政府机构不协调，浪费地主时

：间。

；�土地估价过高，每地段土地转换税介于30万至50万

令吉之间；不包购买城市规划手册1万2000令吉、跑

腿费及杂费等，要求重新检讨。

泰要求双层住家也可更改土地用途为商业限制用途。

�允许池主以分式一庞大的土地转换税&

总数�633地段

提出申请发展准证获批�.110地段（17.48%)

提串申请土地转换�59地段（53.64%)
批i更换土地用途�40地段（67.80%)

已支付土地转换税 ；14地段（35%)

�地价以"最终用途"或受限商业计算，比商业地段来

得低。I

�50%附加土地转换税折扣。

書社会福利会所如老人院、福利中心的附加土地转换税

为1000令吉。

�支付土地税期限（Notis7G)从3个圬延长至6个

圬。. '

�延长土地租赁巔限（Notis5A)的土地转换税从6个

月延长至〗2个冃。
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来自加星路地主认为地价高，ii

主难承担。
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黄田志（左起）、彭爱莉、欧慧君.、全业波要求提高电缆架桥防水

无拉港电缆架桥过低

村民忧垃圾阻碍水流

灾°

(加影28日讯）横跨无拉港新

村巴勒河的电缆架桥过低，洪

流来袭时垃圾卡在架桥影响水

流，村民惊见河水暴涨心跳一

百，担忧水灾再来！

无拉港新村村民，于去年

11月1日看到水灾再袭后就闻

水色妾，每次看到河水暴涨都

是心惊胆颤。

为了减缓村民对水灾的阴

影，无拉港区州议员黄田志促

国能公司尽速加高电缆架桥，

避免洪流来袭时，垃圾卡在架

桥。

后说，横跨巴勒河的电缆架桥

低过桥梁，是造成水灾的其中

一个因素，基于9和10月是雨

季，气象局预测相关月分降雨

量将超过40毫米，若电缆架桥

没及时加高恐会引发水灾。

"我们已联络国能公司要求

调高电缆架桥，该公司于本月

15日派员到场，但至今还未进

行。"

"雪兰莪州政府巳拨款500

万令吉提升巴勒河，因图测需

调整，预料8月招标，W月开

工，工程为时9个月。"

黄田志说，乌鲁冷岳水利灌

溉埽花155万令吉清理县内的

39个防洪池，其中20个已清。

他今日上午与加影市议员彭

爱莉，无拉港新村村委会主席

欧慧君、村委全业波到场视察
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誦鼸雄申请鼸
全年360万迄今仅批一半

(莎阿南28日讯丨雪兰莪州政府2016年度非回教团体拨款申请缓慢，全年360万令吉的佛教、道教团体与庙宇拨款至今
仅批准一半，有需要的宗教团体受促尽快申请，以免拨款用不完被州政府收回。

雪州非回教理事会主席兼雪州

高级行政议员拿督邓章钦昨日在州

政府大厦移交其中总数76万4800

令吉的拨款给62个宗教团体。

他在记者会上说，相较于前年

和去年，今年申请的速度比较缓

慢，至今只批了一半，而理想的情

况是目前应至少批准60%。他促请

有需要的宗教团体尽快在10月前提

呈申请，以让州政府能及时用完今

年的拨款。

"雪州每年的非回教拨款总数为

600万令吉，其中佛教、道教团体

邓章钦表示，申请程序简

易，加上拨款充裕，减少宗教团

体的迫切感�相信是拨款申请缓

慢的其中一个原因。

他说，华人神庙的拨款以庆

典拨款为多，接下来是维修庙宇

和建新庙。在建新庙方面，拨款

前将确保新庙土地合法并通过申

请程序，以免衍生在屋地建庙等

问题。

其中维修庙宇和建庙的拨款

邓章钦：盂兰胜会也可申请

他指盂兰胜会申请拨款的情

况同样较去年缓慢，今年至今的

申请团体还不到10个。

和庙宇拨款有360万令吉；拨款若

无法在今年内用完，便会被州政府

收回，剩余拨款不能带人新年度。"

他表示，拨款申请在非回教理

事会批准后，还要进行审查工作，

再交由财政部处理。一般上，一个

月便可处理好拨款，但若遇上其他

部门也申请拨款，便会拖慢程序。

"因此宗教团体如在11,月后才

提出申请，很可能便无法善用今年

的拨款。年度拨款用不完也可能会

影响下一年的财政预算案，甚至导

致减少新一年的拨款数颔。"

顶陧为5万令吉，申请团体必须

提供照片和承包商的报价单。

"盂兰胜会也可申请非回教拨

款，拨款一律3000令吉，条件是

一定要注册及不附属任何神庙或

会馆，以免出现双重拨款的情

况。"

邓章钦（中）華交76万4800令亩的拨款给62个宗教团体。
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雷兰莪投资促进机构今曰

举办开斋节午宴，邀请州内商

家出席同欢共庆，约数百名商

家踊跃出席及借此平台联逭及

交流。

雪州大臣拿督斯里阿兹敏

阿里也抽空列席，并与商家相

谈甚欢。与会嘉宾包括雪州投

资促进机构总执行长哈山（左

起)、阿兹敏、雪州高级行政

议员拿督邓章钦及Central

Spectrum有限公司总执行长莫

哈末阿巴斯等。

雪投资促进机构开斋午宴
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m叶振扬独揽6金

(古晋28日讯）独揽6金的叶

振扬率领雪兰莪荣膺砂拉越马

运会游泳赛全场总冠军。

本届马运会游泳赛共颁出

3t面金牌，实力鹤立鸡群的雪

上莪豪取20面金牌，缔造马运

会游泳赛的金牌纪录，超越联

丼直辖区在2010年马六甲马运

王耀新膺双冠王

苏德智和吴堇激在马运会男

女单打赛称王封后。

雪兰莪的前亚青赛冠军苏德

智，今日在男单决赛没有受到

挑战，两局直落21比13、21比

16制伏直辖区的林志咏今夺。

会的17金。

随着主队砂拉越的沈威胜因

为要专注备战里约奥运会而弃

战，从中得益的19岁的自由泳

好手叶振扬收获最丰，横扫6

面金牌。"我和沈威胜都是专

攻中长程，比赛常会碰头，这

次他缺战，我是获益最大的。"

苏德智吴堇激羽球赛称王封后

结束游泳5天的比赛后，雪

兰莪以20金15银9铜居首，压

倒砂拉越（6金4银4铜）、联

邦直辖区（5金14银9铜）。

昨日的田径赛也出现另一个

大会纪录。首次参赛的吉打18

岁选手莫哈末鲁克曼在男子十

项全能累积6108分夺金，将雪

兰莪的沙扎里在2004年所缔造

的大会纪录提升了 14分。

值得一提，鲁克曼是在2年

前才开始接触十项全能赛，首

次参加马运即拿下金牌之馀，

在100米、400米和铅球赛都缔

造个人最佳)

瑜，连续两届加冕金牌。

双打方面，马六甲男将王耀

新成就双冠王霸业，他在混双

决赛和叶铮雯以21比16、21比

17击败雪兰莪的李健亿与张美

欣，接着在男双决赛与谢定峰

以2比.0打败雪队的蔡克伟与

刘恒意，赢得个人第2冠。

女双金牌落人直辖区组合吴

玥青与白燕薇手中，她俩以21

比18、21比17战胜柔佛的叶铮

与叶睿晨。

备受关注的世青冠军吴堇澂

在女单决赛次局虽稍遇苦战，

但还是在33分钟内以21比

11、21比17击败吉打的李梓
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苏德智称王
诗巫28日讯I 2016年第18届

砂州马运会羽球单项赛决赛，周

四顺利在诗巫室内体育馆落下帷

幕，5枚金牌名花有主！

马六甲拿下两项冠军，马六

甲的王耀新各别与男队员谢定锋

和女拍档叶铮雯，拿下男双和混

双两枚金，成为本届赛会的双冠

槟城的世青赛冠军吴堇激，-

在女单决赛以2比0轻取吉打的李

梓瑜，为槟城代表队进账第18枚

金牌；两局比数为21比11、21比

17。雪兰莪的蒂妮则在铜牌战，

以21比71、19比21、21比7击败

霹雳的李盈盈。

吴堇激赛后受访时，认为自

己今天的表现还不错，就像平日

比赛一样，却没有两年前的马运

会夺冠后那么兴奋。值得一提的

是，吴堇澂今年五战李梓瑜保持

全胜。�.

联邦直辖区的林志咏在决

赛，以13比21、16比21不敌首

号男单苏德智屈居亚军；铜牌得

主是雪兰莪詹俊为，他先以21比

11先拔头筹，第二局领先11比

8时，因对手槟城男单宋浚洋伤

退，得以报捷。�

马六甲混双王耀新与叶铮雯

在决赛以21比16、21比17淘汰雪

州的李建兴与张美馨摘金；联邦

王。

吴堇澈封后

注：截至周四晚上8时，汉菜为受遨国

直辖区的白燕微和苏伟译，在铜

牌赛以2比0挫败森美兰的吴世飞

和姬索娜。�.

联邦直辖区的吴玥青与白燕

微，在女双决赛以21比18、21比

17战胜柔佛的叶睿晨和叶真；槟

城的林智琳与谢宜姗，则以21比

16、21比15气走马六甲的张清玉

和叶铮雯获第三。

压轴进行的男双决赛，马六

甲的谢定锋与王耀新以21比12、

21比13，击败雪州组合蔡克伟及

刘航益，而另一支雪队男双李建

和林震廷在今早的铜牌赛，以19

比21、21比16、14比16逆转吉

打的波立菲和黄澉腾。

队伍

o

雪兰莪

砂拉越

联邦直辖区

登嘉楼

彭亨

槟城

沙巴

柔佛

森美兰

马六甲

吉打

霹雳

吉兰丹

玻璃市
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9

25

20

8

11

5

14

8

5

1

47

45

33

29

19

18

15

14

13

12
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7
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性鼸珥逸州槟商IV8H进货公正
莎阿南28日讯丨公正党署理主席拿督斯里阿茲敏

阿里表示，该党会在近期内，再次针对槟州选举进行

讨论，一旦有了决定，希望能在希望联盟和伊党的合

作下，取得共同胜利。

他说，该党会针对州选的

可行性进行商讨，近期内会有决

定。

针对媒体提及行动党对州选

有胜算，他坦言外界作出各种分

析和揣测。「不过，我希望是在

希望联盟及伊党的合作下，取得

共同胜利。」

他重申，以江沙和大港补选

的成绩，选民已表达了意愿，希

望联盟应吸取教训和引以为鉴。

「因此我们需要时间去商讨。」

针对行动党雪州主席潘俭

伟和公正党法律局主任拉蒂华，

在社交网站掀起骂战一事，也是

雪州大臣的阿兹敏阿里表示，

希望联盟的文化不如国阵，所

以可以接受留同存异(agree to

disagree ) °

他今日出席第11届雪州书

展开幕礼后，在记者会上如此表

示 0 ( 405 )
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保安員籌教引
屢遭鄰居投訴感無奈 ,7 ▼

I叫漫画/电话仔

住在半独.立式

'^c#崖内，家里

饲养了纟只狗。尽會狗狗不是名
种狗，但为了避免不必要的麻

�烦，我每年都会让狗只注射预

.防针，且也申请养狗执照等证

：:件。..

我将狗只饲养在住家范围

内，除了搭建一间狗屋，也做

好卫生管理工作，1惟附近邻居

却多次投诉我的狗只在半夜狂

吠扰人。

我在接获投诉时，发现我

的狗只只是在见到有陌生人靠

近时，才会吠。

我搬到该区只有年余，由

于房子以前都空置着，所以居

民协会便将保安人员执勤时的

签到按钮设置在我屋后的围篱

处。而保安人员每晚每隔1小时

就会骑摩哆车前来签到。

我饲养的、狗'在听到任何声

响时就会吠，所以我怀疑这是

造成邻居投诉的原因。

我曾要求有关单位移走

按钮，却不得要领。该名邻居

不仅到我家闹，还声称要控告

我，让我倍感无力。"
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須確保狗沒構成騷擾

游佳蒙（士拉央市議員）回應

在接获投诉时，作出考量和

审核，尔后再视乎情况决定

该发出警告书或吊销养狗'执

照。

从上述个案来看，狗主

确实比较吃亏。他只能妥善

管理狗只，以免对邻居造成

困扰。"�'

"m管狗主取得养

狗执照，但

他也有必要做好一些防范工

作，包括确保狗只没有对邻

居构成骚扰。

士拉央市议会在发出养

狗执照前,不需要取得附近

邻居的同意，惟当局仍有权

陳先生（小販）投訴

收垃圾沒洗垃圾槽

臭味四溢嚇跑顧客
在灵市第

@ 二区的美

飘臭，影响我们的生

意，顾客都不敢来光

顾。

最近垃圾槽更被移

至我的档口前方，八打

灵再也市政厅的承包商

每天都前来收取垃圾时

却没有清洗垃圾槽，留

在垃圾槽内的食物残渣

飘出酸.臭味，味道真的

很难顶，因吓跑了许

多顾客。

我希望承包商收

取垃圾时也要一并清洗

垃圾槽，否则即便如期

清理垃圾，味道还会散

发出来，让我们难以营

业。"

隱（删胃細胃謹 ,

將向垃圾承包商査詢

�@会跟进并洗垃圾槽，若是，那就
K通知负责是承包商失职。

领养该区的市议员，同�否则，我会要求

时查询该垃圾承包商的市政厅派水车前往清

工作范围是否有包括清洗。"

1執生有識�^

保護地球勿亂拋垃圾

"曰前我途径白蒲
〒大道的双威收

费站时，惊见前方车辆窗口

突然拋出一个塑料袋及一根

玉米芯。

虽然我看不清楚这是小

孩还是成人所为�但这都是

极缺乏公德心的。�：

尤其若这是一个成人所

为，试问他如何成为小孩的

榜样；若每个人都如此破坏

地球，如何为后代留下—个

美好的居住环境。

人人都有责任保护地

球、爱护环境。无论是成人

或小孩，都不应有乱抛垃圾

的习惯，更不该让自己成为

大自然的刽子手。"

却高的吓人，对于盛产權

裢的国家来说，是不合理

的。

我认'为榴裢价格

飙升或许是有人故意炒

作'因此希望小贩能重新

检讨价格，以免造成民

怨。"

不合理

瞧■陆）■�：細

榴楗價飆升
年来'榴

I裢价格越

来越高�有时每公斤的

猫山王价格更超过90令

吉。

或许近年来气候变

化的关系，导致榴裢产

量少，所以价格才会提

高，但是今年的榴链价格
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▲佐哈利(左一）主持灵市政厅贸易特医对并偕同土地局官貝、
雪州产业估价局官员收集相关产业持有人提出的各种意见。

.加地价，因此市政厅再次召集各造，包括雪州土地

与矿物局、八打灵县土地局及财政部属下的雪州产

业估价局、市议员及舸有涉及的产业持有人出席研

讨会，以促进彼此间的沟通和谅解。

他强调�虽然有产业持有人建议土地局让他们

以分期付款方式来缴清地价，不过该局仍未作出决

定，至于是否要调低产业估值也是属于产业估价局

的决策，权限不在于市政厅手中。

民众多不满制定地价太高

他说，出席的民众多半反映他们不满由土地局

制定的地价太高�有关费用高达30万令吉至50万令

吉不等，使他们难以承担。

佐哈利说，这并非市政厅首次举办上述研讨

会-而倘若产业持有人未为他们的产业办妥更换土

地用途竽续，将使市政厅面对各种问题。

��如果产业持有人没有办妥更换土地用途手

续，虽从事商业活动获得高利润，却缴付住宅门牌

税，这将对市政厅有欠公平。".

他说'市政厅原本为申请将住宅转换为商业

用途的产业持有人提供3个月的更换土地用途手续

期，惟土地局却允许延长多3个月，目前也获允许

延长期限至2G18年。

：名丨

I

!■

灵：

Per

�至今为止，在633块地段当中，仅有14块地段的产业持有人已缴清附

加地价。图为SS2/24路数间住家已申请转换为商业用途，成为了SS2著

名的"婚纱街"。�1

貿易特區產業轉商用

附加地價
价（Premium Tambahan)命缴

交期获延长至2018年。

灵市政厅、雪州土地局与雪州

产业估价局已达致以上初步共识，

直至州政府作出最终决策为止。.

八打灵再也28日讯）

贸易特区（KawasAn

agangan Terhad)住宅转

业用途的申考以及附加地
I�.

让居民有足够时间缴清

灵市政厅副市长佐哈利抵露'土地局同意为八

,打灵再也地方蓝图内被规划ii贸易特区的产业持有

人延长多两年的期限，让他彳r有足够的时间缴清附

加地价，惟这仅限于旧有的申晴者。

他说，尽管市政厅给予f易特区下的663块地

段产业持有人宽限期，允许他们将住宅转换为商业

用途，然而至今为止，仅有10块地段或17. 4觥的

产卫持有人已申请发展准诬.44块地段的产业持;t

人已缴清附加地价。

目俞仅有59块地段（〖3.&490的产业持有-

人有提呈申请更换土地用途工件（Tukar Syarat

Nyata Tanah)、40块地段（67. 80K)的产业持有

人提呈的申请更换土地用途文'牛获得批准。"

佐哈利今早主持市政厅#办的"八打灵再也贸

易特区课题与问题"对话会后，在一项新闻发布会

上如是指出。这项耗时约两_的对话会上，民众

踊跃提出各种疑问。

居民建议分期缴清地制

他说，基于灵市贸易特E的产业持有人，在过

去13来不踊跃申请将住宅转衫为商业用途及缴清附

出席对话会的产业持有人除了进行会议记录之外，也争取机会向市政

丨厅和土地局反映他们对地价太高的不满，一些居民则不满商业活动干扰
丨他们的日常作息。
i .

| �
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+1/外'佐哈
肌利说，m

据灵市政厅早前议

决，灵市十四区居

民申请在地方发展

蓝图中，将他们的

住宅区纳人灵市贸

易特区，稚必须先

取得100%居民的同

意。�
与此同时'武

吉加星州议员拉吉

夫指出，土地估值

是基于被规划的不

同区域（Zonning)

来计算，不能随意

增加区域。

他说，灵市

贸易特区是从2003年被规划和通

过，期间有部分人提呈申请将住

宅转作商业单位，并每年更新临

时准证和执照费，有者则末提呈

申请，惟自2014年2月起，涉及的

产业持有人被强制性规定必须申

请将住宅地契转作商业地契。

"他们不慮意转换地契的主

要原因是拒绝缴付地价。当然每

个人都希望能在住家做生意，如

此一来是无须缴付地价；不过你

们必须知道，所有发展商也为商

业单位缴付地价。"

ae^

^ss
T須

四敢
■得
I蘭
口冃

列^居

P民

t^^S2/24m
2：�1
J； JbS&...
4.�(Lorong Utara )

了丽朵妾 1&�n

6.东路一

；7.加星路

JT雪兰莪路
9.奧曼路�—

10.本查拴鉻

：11.巴融

i"2. T4/20路与 14/248& (排屋）

：13. 14/14無与14/如路（排屋)

J4.-14/46S&'
；會阿布答卡

丨 16. 20/7^

；17. 21/1 路�一

J8. SS21/1 路—
�J
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李繼香：申Is撥示欠維彳！^地下水管
f动党if苦前—耗事务�调k黄'螽
1 了铭1、叻哪李p、啤思华小B■轉王建和—

校艮朱雁雄一同巡视叻思^小新校舍。�' ^

李继香表示�她巳向雪州大臣拿督斯里阿兹敏申请205万令吉的

拨款以维修长11. 39公里的地下水管，以解决叻思多处包括叻思廉价

屋、叻思街上、肋思新村及肯那雅的1068户家庭的水供问题
''：；� '' .，.'>、:��' '.�：'：�...�.-游-�■'�'；丨：

：■ -:K, .-V；1' ；�.：�v; W-- ：' � ：�：,

，由于校方的蓄水槽置放在高处，—旦水压低难以储水。

▲叻思华小校方商讨

解决方案、右起为黄

泽桂、黄德铭、李继

香、李柳英、朱雁雄

及王建和。

(乌雪28日讯）叻思华小师生因

新校舍面对水压问题，至今仍无法迁

入新校舍上课。

黄泽桂：水管残旧无法负荷

叻思华小董事长黄泽桂指出，该

校已和雪州水供公司代表商议此事，

可惜没有进展。�

"校方早前惟有耗费逾万令吉在

'校园内打造两个分别为2千加企及400

加仑咨盖的水梢�'，以供校'会及食垒棱

斥'岂等当水供公可提升水压时，却
�； #残旧Ik管无法负荷而¥致爆奐岌

制水1

该校希望有关当局可以尽快处理

此事，让师生们迁人新棱舍上课。

m ^
問

業新

I校
决舍

還

不

能

田
rn
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筵開230席籌獲5. 7萬

：仁嘉隆萬壽宮平安宴

▲庆委会主席陈宝发、(左起)及#云章代表

仁嘉隆万寿宫移交1千令吉予i振豪及洪孝

I—丨丨《lllfll

首。

/ 一嘉隆万寿宫理事会第六屏
I— (2016—2018年度):理事：'也在邓

章欽、欧阳捍华及M问杨#M联合主身监誓

下，宣誓就职。

当晚亦庆贺名誉主席拿督陈添良、拿督

陈志祥、拿督叶龙清、拿督陈添福膺勋。

值年度庆委会主席陈宝发炉主及理事会

II政杨云章亦代表万筹宫捐献2000令吉予青

运仁嘉隆支会及巴生滨海圣约翰救伤队，各

1咖令吉，弁曲青运变会主席洪孝首及救伤

队的王振豪接领。

善倩报效的福品供标，亦成功筹获5万

7399令吉。.

|仁UK覉爾宫第六届
鳅—彻20' �卿'8年度）理Vif '

t�拿督陈福坚、拿督郑发、拿督黄世交、
垂.拿督陈添福、拿督陈志祥、陈贞兴村长、
益拿*陈添良、拿督叶龙清、洪南玻、苏世強、
■�李荣丰、王顺发、邱振栓、李斯华、黄顺明、
* ■,陈炳业、塵咏智、高流水、刘成福、郑尚文、
^4 '黄建勇、杨永jii、陈亚华、mm、胨福兴、

基�杨玟添、蔡汶煥、杨溪来、陈清华、洪金泉、
研，兵獻、:陈金振、截华、杨传标、洪友华、、

■o1�陈#业、徐志川、郑智强'、刘添胜、鼓赐
C3 主席洪平进

S�署理主席i苒荣副陈联益、黄木成、
_ 洪金

塞 秘书^lLT~W陈谅山
文 财政杨云章副陈顺安
音'、总务洪志明謝蓝成柴�-
马�—"教育邱宜山�.
5y[�徐武辉、林桦琛、颜永福、梁元宝、
DAK�陈新盛、陈苍豪、杨文成

職"""査M洪永隆、李诗看
V.；/

、 (瓜拉冷岳28日讯）瓜拉冷

岳仁嘉隆万寿宫一连11天在该宫热

烈庆祝该宫余府大人、关圣帝君、

观音佛祖、武德英侯；诸神千秋宝

.诞，每晚并有善信答谢闽南剧团大

丨处及歌舞剧团公演。
今年度平安晚宴在众善信的全

力支持下筵开230席，场面热闹。

哪章钦：

丨:仁嘉隆属佛道教圣地
I 雪州高级行政拿督邓章钦致词
§寸表示,仁嘉隆万寿宫新届理事就
i" g，应#甩规有的完善设备提升

务，团结全民�造福社群。

"仁嘉隆乃一个特殊的1 想
'这里有拂敎圣地的

,道教望仁

灸善信的支持下，发扬光大，^

他指出，雪州政府掌政以来每

尔拨出非伊斯兰团体600方令吉！

佛教道教基督教等则占360万令

：他也代表雪州政府宣布拨款5万

吉给仁嘉隆万寿宫，希望该宮善

,这笔拨款。
k阳捍华：

& 善信支持达到目标
雪州行政议员欧致词

时表示，仁嘉隆万寿宫的嬙念与理

想，在众善信的支持下，肯定能达

、到目标。_�. 1

他同时亦代表宣布i万苓吉予仁

|i隆万寿宫。
_丽珍：

年用20万做慈善

I 仁嘉隆万寿园慈善基'金会主
,席杨丽珍受邀致词时表示，该会的

F成立宗旨乃发扬慈悲为怀，帮助社

会不幸的人士，成为贫西者谋求福

！利，以让这个社会充满爱心与希

：：o

I 她说长久以来，该会每个月

mmm

_会都通过筹办许多的慈善活动，平
,每年大约都花费20万令吉做慈善
|i工作,
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(沙登28日讯）沙登

真空教道堂理事会配合历

代祖师诞纪念日定于8月6

及7日（农历7月初四及初

五）一连两日举办"第26

�届知恩报本荐空法会"，

为信众消灾祈福，欢迎善

信报名参加为先人灵胎诵

经追荐。

该道堂理事会主席黄

师廷发文告表示，法会已

开始接受报名，欢迎各方

善信共襄善举，法会地点

为沙登拉也集6区2路（国

f|辦
優法

命
^3

油油站后方）道堂。

他说，法会筹委会将邀请该会永

久名誉主席兼沙登华团联合会会长拿督

叶炳汉和3名颜问雪州行政议员欧阳捍

华、行动党沙登国会议员王建民和拿督

廖润强出席观礼。

法会共2天1夜，时间为6日下午1

时至晚上10时；7日上午8时至下午4时

(当天下午4时设自由餐）。届时也接

受会员善男信女善款，以作为慈善和经

费用途。

有意报名，可联络道堂（012-675

3827/012-655 1632/016-698 9223)，

沙登讯丰文具店也有代办。
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烏冷縣發展迅速貢獻最多

雪收4800萬墓圜信托基金
(加影28日讯）雪州政府从2Q08年至2016年2月期

间，总共收取了4800万令吉的墓园信托基金，当中乌冷

县近几年发展迅速，使该县fe发展商贡献了其中的2000

万令吉。�,

黄田志：助提升墓地基设

1无拉港区州议员黄田志披露，沙白县内的发展商贡

献墓园信托基金最少，只有81万令吉，他认为这也许与

沙白县的发展较慢有关。

他说，州内发展商在八打灵再也、

鹅唛、巴生、乌冷、雪邦瓜冷县进行

屋业发展时，必须缴付每个单位500令

吉的墓地征税予雪州墓园信托基金，而

瓜雪、沙白及乌雪县则每个单位300令

吉。

他表示，州政府将运用这笔基金，

协助提升州内所有墓地的基设，同时呼

吁非营利墓地管理单位致函土地局提出

有关申请。

他于日前与市议员黎潍福，前往士

毛月慈航山庄骨灰搭进行参观后透露，

州政府从20()8至2016年2月也拨出了

1800万令吉，提升墓地的基本设施。

此外，士毛月慈航山庄本着取之社

会、用之社会及回馈社会的精神，捐献

500个骨灰箱位给

弱势群体，以完成

他们最后的安息地

方。

慈航山庄执行

董事许涫铭说，任

何人可向无拉港区

州议员黄田志的服

务中心作出申请，

或直接与该山庄管

理处联络。

�予右

士.弱起

毛势S
月群塾
慈体f

ttll
捐黎t、
mm

500褐

个及

骨许

灰涫

箱铭
径，
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他说，他较后就见到档口

旁的一棵大树传来巨、大的劈啪

响声，整棵大&随后遭连根拔

起，且倒树也压中一旁街灯的

电线，连带拉倒电灯柱。

他说，他在大雨后，曾连

同数名居民拿起斧头等工具，

清理掉一些倒在路中央的树

枝，以免阻碍交通，同时也致

电国能投报，以便当局尽快前

来抢修，惟却反被告知有关街

灯属于梳邦再也市议会的管辖

范围。.

."我继而通过一名顾客致

电向市议会投诉，当局也承诺

倒树压电线拉倒电灯柱

(蒲种28日讯）因经

不起连日风雨猛烈吹打，

大树和灯柱双双倒下！

上周连日的暴风雨，造成坐落于蒲种

金銮镇第一区金銮镇2路，也是金銮淡米

尔小学旁的一棵大树和一盏街灯遭刮倒。.

蒲种金銮州选区第+四区居民代表委

员会秘书赵启兴接到当地居民投诉后，于

今d连同第十区居民代表委员会主席及民

政党蒲种区部妇女组主席郑伍妹一同前往

巡视。

据当地马来小贩万胡先说，当日他

欲准备开档营业时，天空突然刮起阵阵强

风，他心知不妙便暂时离开到前面商店避

雨，不稍一会儿，天空就下起倾盆大雨及

刮起强风。

会在近日内前来抢修。但事隔一星期，仍

未见有关当局派人前来更换街灯及清理倒

树。"

因此，也是马华蒲种路花园支会主席

的赵启兴希望当局尽快前来清理及更换新

的街灯，因倒下的铝制街灯已扭曲变形无

法再竖立起来。.�.

"更令人担心的是，倒下的灯柱电

线仍有电流，因相连的街灯在晚上仍能发

亮，如果不尽快清理和维修，恐会发生漏

电，以致危及行人和食客。"

他也呼吁市议会定期修剪树枝，以避

免类似树拉倒街灯的事情重演。

另外，居民代表委员会第十区主席佳

嘉也说，附近的印裔小孩都就读于金銮淡

米尔小学，每天都会步行经过该处，前往

学校上课，他担心贪玩的小学生会踩踏地

上的电线，进而导致触电意外发生。

▲郑伍妹（左起）、赵启兴和佳嘉促梳邦再也市议

会尽快派员前往清理倒树及维修电灯柱。
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依布拉欣表示伊党不会干涉。

马来人不会投诚信党

' "如果行动党让出议席，伊党不会阻扰'行动党可

能让出1至2席，诚信党也可能会赢，因为毕社可以投选

诚信党，但马来人不会投选诚信党，但这样一来是不够

的。

"我想问的是，诚信党可以走到哪里他们的方向

是什么？如果诫信党攻打马来E,它将会在马来票仓中

失守�我们也就无法入主布城。"

他强调，伊党绝不会夺取盟友公正党的传统议席，

但为了避开三角战，不可能要伊党让出他们的传统议-

席，因为原则上对伊党'不公平；而刚过去的双补选就是

例子。

"大港及江沙都是伊党的传统议席，我们也已经

告诉了我们的反对党盟友，这2个都是伊赏传统玫席，

选举结果证明了诫信党只能拿到华人票，值得不到马来

票。"�'■

"我们不能因为失意而成立政党，在g选中胜败均

是常有的事，但如果落败了就成立新党，致么接下来就

会一直成立下去。"

(吉隆坡28日讯）伊党署理主席拿督端依布拉

政指出，唯有诚信党消失，伊党与诚信党之间的

恩怨隨之云消雾散，令反对党得以在来届大选达

到1对1单挑国阵的应战策略，才有望击败国阵。

"这样一来议席问题就容易解决。他们想进公正

党就进公正党，想进行动党就进行动党，想回来伊党也

可以；若他们加人公正党，我们就成了盟友》不再是敌

人。"

这名伊党"老二"首次接受中文媒体专访。他表示

伊党也意识到1对1单挑国阵是胜选的最佳方程式，已分

裂的反对党要回到505大选时的"单挑国阵完美战略"也

并非没'有可能。

"不过，若与伊党目标同为马来选民的诚信党一

旦与伊党对垒，伊党就会上阵其他希盟选区作为'报

复'0

这也意味着诚信党无法上阵马来选区，必须仰I�盟

友行动党及公正党让出议席才得以出征选战。对此�端

端依布拉欣表示、他仍然对下届大选抱有希望。

避免與希盟議席重疊

其他政黨可當調解者

#依布拉欣说伊党并非与希望联盟结盟
■才能解决议席分配的问题�."调解者"一

可让伊党与希盟的政席不重輋_，：就能输保6u对1:的
方式对垒国每

：：、"我挺定后或解W

以告知其他政党，还是有方法的；我B伊党同意1

对1单挑，但不要来碰我们的议席，因为我们的B

队都Bfe扎根许久；以大港为例'我ft自1959年就

在那里'了，我fi怎16不上阵？ �

"里然伊觉与行动寫不会衷接协商 > 但透过其

他政�充当 <解者还是可行时。,',

'除T目前与伊党保持政治伙弹关系的公正党，

端依布拉欧不违言前首柜敦马哈迪即栂劎立的新党

或许也可以掛演调fe#的角色。'

nn =�不
W JR�获党内支持，但端依布拉欣
>(i�坚持认为，唯有反对党团结起来，枪
sv9"�口一致对外'才能减低无i胃口水战对
I又反对党带来的杀伤力。

ss�"现阶段，我要求的第一步是反

S�对党之间停火，因为当行动党责驾伊

Lfl�党，伊党也会回呛行动党，因此我认
为目前我们应该先停下来，即便没有

nte fie会面，社交媒体的骂战及相互攻t-也

"、p_T应该停止。"
^ LI�"我们可以思考围绕国家的课

题是什么，我们应该专注在这些令人

'7"�民烦恼，以及国家经济不振的问题，

X #-i 反对党是共进退的，我们才能取得胜
n= yb 利。"

他表示，伊党将会专注于壮大第

三势力，他认为来届大选可(以民联过
去的议席分配策略为依据，行动党、公正党及伊党继

续擇卫原本的议席，达成1对1单挑国阵的共识》

"既然行动党已经达到支持度的最高点，他们

只需要捍卫目前所拥的，并打造正面及和平的（政

治）气氛，不要再掀起骂战，才能让伊党及公正党获

得马来选票，行动党招揽华裔票，这样一来才可以人

主布城。"
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I过，即便伊党党主
席哈迪阿旺表示可

考虑与新党合作，但端依布

拉欣表示，伊党目俞仍保持

观望态度，哈迪的一席话并

非"合作保证"。�
"我们目前处于观望

态度，仍得观察他们的党方

向及斗争，我们必须厘清这

一切才能决定是否要合作，

是否合作还是不确定的，因

为我们都还未肯定由谁来领

导新党，是马哈迪还是慕尤

丁？"�

他也表示，他个人其实

并不支持敦马成立新党，因

为大马现有的反对党已经足

够。.

另外，对于伊党内部必定也有者认为伊

党应该与行动常及诚信党合作才有入主布城

的希望，他不愿直接回应伊党是否面对分裂

的问题，仅表示："身为第三势力，并不代

表我们与其他反对党处于敌对关系。"

"伊党如今被（希盟）排除在外不是因

为伊刑法，而是因为诚信党；诚信党在希盟

取代了伊党的位置，如果现在要伊党重返，

等同于宣判诚信党失败，若诚信党可被取

代，伊党还需要加人（希盟）吗？"

."我们强化第三势力，其他反对党如

行动党及公正党也会壮大希盟，面对来临夭

选，或许我们可以透过调解者在数个课题上

协商，在什么条件下不要（议席重叠）》"

他也笑言，相信行动党也不愿与伊党再

次结盟。

作

不

未保
I1

知as

誰處

義S
歳黒
N� ****
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屬反對黨陣線一份子

伊黨不與巫統合作

7-+ J-钱'-J川党将六进行政治合作，甚
至伊党会加人国阵的传言甚嚣尘上，

但端依布拉欣再三强调，哈迪阿旺已多次重申伊

党f ；�丨j -m；rIV，悱媒体仍将哈迪标签为亲巫

统的领袖。

"找丨|_ I Jii-令I丨;|反<�]党丨核的-份子，不会与■

国阵站在同一阵线，我们反而要对抗他们，我们

近瞧I-阵的i义席邡!li对命#统�为何能制造我

们与巫统合作的假象？"

"我们必须要懂得区分州政府与中央政府

的合作，并非党与党的合作，例如伊斯兰法庭

(刑事权限）法令修正案'，我们必须要与中央政

府合作，因为若没有部长的允许，私人法案难见

天日，因此当时负责国会事务的部长阿莎丽娜放

行_，但这并非与巫统合作

他也以槟城要建大桥为例，指槟州政府也需

要中央政府的批准才能兴建大桥。

"就如伊刑法联合技术委员会也是吉兰丹州

政府与'中央政府的合作，因此州政府与中央政府

的合作是正常的，但这不是党与党的合作'"

"在反对党人主布城的目

t.j；-1-. �屮 >、给}'fr4'�M y 的 i；

持，但当行动党挑起伊刑法课

题，不只是华人感到恐惧，也破

坏了反对党入主布城的计划。"

指伊刑法成炮灰

他-j；- � h . 1、政党郎高

要各族选民的支持，伊党也同样

需要华人票才能胜选；不过，他

+ i人叫IKtfl:^近的砂州州选处

双补选中流失大量华人票的"元

凶"是伊刑法"

"如果说伊刑法是问题所

(v. � Till)、丨丨、丨2、lMiiii �近Uii

的全国大选，伊党都没有瓦解，

我们从未宣布不落实伊刑法，当

时为何华社能支持我们呢？对我

賴.1_法�H 川

p贷丨丨|党ufr动党x；系破
锊，端依尔拉欣犮⋯�

他乐HL华商mis疋地UHj

动党,+ 流�及 UijHt

党�闪为华商!ii�确怳反叫党能改

朝换代的「|:尺推乃。

他圯取�丨动党fr:505>、_选的

得票率已出钊顶限�倾r绝人

部分的屮裔识��[�

足以致反付党屮就能执

政。

"我丨门耍人K尔城� fi-i. 'J-j

何我ff ]公<t奶J 2及第13 W人选屮

输？ ^ W、人Jf;■賴'"动党

(錢)匕经达到诚灯点�

么还是不能赢？因为伊党获得的

马来选奶辻彳〈够��选盟f;

够few为丨j动m 恃卟1|:||法.

最终W公远离（_4来选10

刑法成了炮灰。"

他i人为.丨计党其冲

Lk毋摒除华人对丨片则法的恐惧心

J'H � ifti华人之所以杏怕丨片刑法，

他丨门讨丨丨丨所汉解，

闪此P党耑名杰近屮时选R，与

他们X.U,1； �片多兮1 j屮H.iA动p

补选必失华裔票

"我们母纠丨丨：.35站伊刑

U:的^ 1"1 �现ftii:未列tH文伊刑

f人的阶段� 355法令足川断、法庭

C Ifil'iikm； iJ;令� ■^足卅刑法

(Hudud)。."

对].川党卟选得到的

屮商选"传淡",端依布

拉欣说，华人通常+会在补选中...

投选反对党�这似T�匕成I' "惯

例"

"H �场f卜选的屮商票一

卜-跌.就迕安顺卟选�行动

党邰公战败：iY:二冰补选�反对

党的捋识增加i'6% � fU华裔票就

跌\'2% , 14鄉f、ik 'Jj扑选不重

处� liif』;改变政仪："
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哈迪不是獨裁者可以協商不難相處

1=3管哈迪阿旺在多个课题上

的强硬态度令伊党与盟党

翻脸，一夜之间从朋友成为死对头，

但端依布拉欣表示，哈迪不是独裁

哈迪纳吉关系不是"很好"

"他不是想像中的难以相处，

他也可以协商，只是很多人很怕他，

但其实他是个很好谈话的人，他在党

如此资深，党主席只是必须捍卫党的

政策，毕竟这是我们创立党的初衷，

我们当然不能让我们的党斗争受到阻

扰°

询及他与"党老大"的关系如

何，端依拉欣表示2人相处上没有

冲突，因为任何事都会被带上会议共

同讨论。

不过，端依布拉欣向来勤于发表

文告抨击首相纳吉，但哈迪却不曾公

开指责首相，甚至看似与纳吉交情甚

好。

"有时候我觉得很奇怪，为何哈

迪与纳吉出席同一个活动就会将2人

牵扯在一起？"

者。

"要说（哈迪阿旺与纳

吉）关系很好也没有，疼觉得

党主席是坚守他的原则，他认

为直到法庭作出裁决前都不能

将纳吉视为有罪，对于林冠英

课题党主席的态度也是一样

的，无论是谁，我们都会坚守

自己的原则。"
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